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Hovedutvalg medborgerskap

Kommunedirektørens forslag til 
Handlingsprogram 2025-2028
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Status økonomi

Foto: Jan Wanggaard
Foto: Vibeke Glosli
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En robust og bærekraftig økonomi er avgjørende 

for å kunne opprettholde og videreutvikle 

tjenestetilbudet til innbyggerne

Foto: Vibeke Glosli Foto: Elin Eike Worren



• Forsvarlig økonomiforvaltning – ivareta 

økonomisk handleevne over tid

• Budsjettet må være realistisk og i balanse

• Kommunen har fire handlingsregler for 

økonomistyring

Kommuneloven
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Illustrasjon: Hyper
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Formueskatten endret i 2021/2022 – reduserte inntekter i 

Asker på ca. 120 mill. kroner årlig

Foto: Adobe Stock



Nytt inntektssystem – Stortinget tar fra de folkerike, gir til 
de fattige og skjermer de søkkrike kommunene
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256 
mill. kroner

Foto: Asker kommune



Asker har inntekter som en gjennomsnittskommune 

7Kilde: KS Konsulent



• Prisstigning

• Inflasjon

• Renter

• Energi

• Pensjon

Kostnadssjokket – dyrtid
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Illustrasjon: Hyper
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Nasjonale endringer i formueskatt og nytt inntektssystem 

har redusert Asker kommunes inntekter

2024: 120 mill. kroner

2025: 200 mill. kroner

2026: 150 mill. kroner

2027: ?

Totalt: 470 mill. kroner over 3 år

2025 2026 2027 2028

Netto driftsresultat 0,2 % 1,4% 1,4 % 1,4%

Illustrasjon: Hyper



Status økonomi per juli

Finans – god avkastning 
på energifondet:
Energifondet: avkastning på 182 

mill. kroner + 10,9 prosent 

(årsbudsjett 80 mill. kroner/ 5 

prosent)

Utbytte: 19 mill. kroner lavere enn 

budsjettert

Tjenesteområdene styrer 
etter budsjett:
Organisasjon, styring og utvikling: + 

5 mill. kroner

Barnehage: -7 mill. kroner

Samfunnsutvikling: -4 mill. kroner

Pensjon: + 50 mill. kroner

Lavere skatteinngang enn 
budsjettert: 
Svikt i skatteinntektene per juli. Prognose på 

150 til 200 mill. kroner lavere enn budsjettert

Hovedutfordringen er en økende skattesvikt 



Tilpasning av bemanningen nødvendig
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Foto: BillionPhotos.com / Adobe Stock

Perioden mai 2023 – mai 2024:

Reduksjon av 127 årsverk totalt (212 ansatte)



Kommunebarometeret 2024 – Asker nr. 3

Basert på 155 nøkkeltall 
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Produktivitet
Effektivitet
Dekningsgrad
Kvalitet
Økonomistyring
Kontroll

Kilde: Kommunal Rapport



Kommunebarometeret – kultur – 80. plass
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Økonomiplan 2025-2028

Foto: Jan Wanggaard
Foto: Vibeke Glosli



Ansatte Ca. 6 500

Brutto driftsinntekter  9,8 mrd.

Omstilling  200 mill. 

Netto driftsresultat 20,4 mill.

Disposisjonsfond 1,1 mrd.

Avkastning energifond 88,6 mill. 

Lånegjeld  9,8 mrd.

Gjeldsgrad 102 %

Budsjettrente 3,98 %

Nøkkeltall for budsjett 2025
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1. Netto driftsresultat 

2. Lånegjeld 

3. Disposisjonsfond

4. Verdibevarende vedlikehold formålsbygg

• Det skal tilstrebes egenfinansiering av investeringer 
på minimum 50 prosent løpet av perioden 
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Fire handlingsregler for bærekraftig økonomi – 
foreslås endret !

Fotograf Ronny Boysen

Foto: Vibeke Glosli

Økonomireglement med tilhørende 
handlingsregler skal revideres og vedtas av 
kommunestyret i løpet av høsten 2024.



Kun 2 av 4 handlingsregler oppnås i perioden!

Regjeringen anbefaler et 
netto driftsresultat på 3 %.

År Netto 
driftsresultat

2025 0,2 %
2026 1,4 %
2027 1,4 %
2028 1,4 %



Investeringsnivå  
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Risenga ungdomsskole

Foto: Vibeke Glosli
Foto: Asker kommune



Investeringer – vedtatte endringer i 2023 og 2024
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Risenga ungdomsskole

Endringer i HP 2023-2026

• 14 investeringsprosjekter ble forskjøvet 2-

3 år ut i tid. 

• Halvering av sekkeposter i 3 år. 

• Sekkeposter til brannsikring, beredskap, 

ENØK tiltak, trafikksikkerhetstiltak og VAR-

investeringer ble skjermet

Endringer i HP 2024-2027

• Utvidelse av Solvang skole forskyves 2 år 

ut i tid. Planlagt ferdig i 2033. 

• Ny sentrumsskole med idrettshall 

forskyves 2 år ut i tid. Planlagt ferdig i 2030.

• Ny urnelund Vardåsen forskyves 3 år ut i 

tid. Planlagt ferdig i 2029/2030. 



Investeringer – foreslåtte endringer i 2025
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Risenga ungdomsskole

Foreslåtte endringer i HP 2025-2028

• Sykehjem/boliger med heldøgnsomsorg Vettre forskyves 2 år ut i tid. Planlagt ferdig i 

2032.

• Ny urnelund Vardåsen forskyves ut i tid. Fra 2029/2030 til perioden 2032-2034. 

• Kommunedirektøren vil i tilleggsinnstillingen til handlingsprogrammet vurdere 

ytterligere endringer i investeringsbudsjettet. 



Avkastning på energifondet
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Avkastning på energifondet

siden 2014 (pr. 31.7.24):

• Gjennomsnittlig årlig avkastning på 6,5 %, i 
alt 984 mill. kroner

• Uttak av 50 mill. kroner til bruk til 
investeringer i 2024. Samlet uttak på 537 
mill. kroner siden 2014. 

Energifondet har hatt en positiv avkastning i 19 av de siste 23 årene.

Samlet avkastning på 1,7 mrd. kroner siden 2000, 70 mill. kroner i året.



Utbytte fra selskaper
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Kommersielle selskaper der kommunen forventer og har 

budsjettert med utbytte i 2025: 
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Gebyrer og brukerbetalinger

Forutsetninger lagt til grunn for justering av gebyrer og brukerbetalinger  

• Kommunal deflator 

• Selvkostkalkyle der dette kreves i lov og forskrift 

• Justering fra sentrale myndigheter gjennom statsbudsjettet

• Kommunen har tidligere gjennomgått de viktigste områdene for økte inntekter, som plan- og 

byggesaksgebyrer, svømmehaller og vann og avløp. 

• Innen idrett og friluft går vi gjennom tilbakemeldinger som har vært i løpet av året, med sikte 

på å vurdere justeringer/tilpasninger. 

• Kommunedirektøren vil i forbindelse med tilleggsinnstillingen vurdere parkeringsavgiftene. 



Omstilling og effektivisering

Foto: Jan Wanggaard
Foto: Vibeke Glosli
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• Vi drøfter og informerer om foreløpige forslag

• Det legges opp til medvirkning i det videre arbeidet

• Tiltakene skal utredes nærmere i egne saker / tilleggsinnstillingen

• Endelig vedtak i forbindelse med HP-behandlingen i desember

Foto: Vibeke Glosli 



Omstillingsbehov 2025-2028
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Omstilling handler om å tilpasse kommunens drift til gjeldende økonomiske rammer 

og tilgjengelige ressurser, enten ved økt produktivitet, utvikling eller endring av 

tjenestetilbudet. 

Foto: Torbjørn Tandberg



Omstilling på 200 mill. kroner i 2025
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• I hovedsak løpende effektivisering og 

tjenesteutvikling.

• 15 utredningsoppdrag – jf. formannskapets 

seminar 20. august.

• Redusert eller endret tjenestetilbud

• Vise handlingsrom – ytterligere tiltak er 

under utredning

Pakke 1

Før endringer i inntektssystemet

100 mill. kroner

Pakke 2

Etter endringer i inntektssystemet

100 mill. kroner

Alle forslag til omstillingstiltak av prinsipiell karakter legges frem i tilleggsinnstillingen, 

som offentliggjøres 25. oktober.



Hovedstrategier for omstillingen

1. Befolkningsvekst – sikre økte skatteinntekter 

2. Løpende effektivisering – økt produktivitet og bemanningstilpasning 

3. Endret tjenestetilbud – kvalitet, omfang og struktur 

4. Økte inntekter – gebyrer og brukerbetalinger 

5. Redusere og utsette investeringer – redusere kapitalkostnader i driftsbudsjettet  

6. Andre strategiske omstillingstiltak – strukturtiltak en bedre ressursutnyttelse
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Hvordan finner vi handlingsrommet – alternativer?

29

Illustrasjon: Hyper



Viktig å gjøre gode prioriteringer

Prioriteringskriterier

• Konsentrere ressurser til de kommunale 
kjernefunksjonene (lovpålagte oppgaver).

• Redusere tjenestenes omfang og standard til et 
lavere/nøkternt nivå.

• Skjerme sårbare personer ved fastsettelse av 
enkeltvedtak og gebyrordninger.

• Opprettholde forebyggende tjenester med stor 
bruker- og samfunnseffekt.

• Opprettholde utviklings- og innovasjonsarbeid med 
stor organisasjons-, bruker- og samfunnseffekt.
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Omstillingstiltak under utredning
• Endringer i skole- og barnehagestruktur

• Endring i utbygging/oppstart av sykehjem i 
Heggedal

• Endre innbyggertorgstrukturen

• Redusere tilskudd til frivillighet, kultur og 
idrett

• Redusere administrative årsverk

• Formålsbygg og boliger – arealeffektivitet og 
innsparingspotensial

• Kontorarbeidsplasser – arealeffektivitet og 
innsparingspotensial

• Redusere verdibevarende vedlikehold

• Redusere/utsette investeringer der det ikke 
er inngått kontrakt
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• Salg av kommunal eiendom

• Redusere VA-investeringer og VA-gebyrer 
(for å redusere gebyrutgifter for 
innbyggerne) 

• Realisere verdier i kommersielle selskaper

• Bibliotekstruktur

• Redusere næringsbudsjettet

Kommunedirektøren vil også legge 

frem noen alternative tiltak 

tilsvarende omkring ¼ av det totale 

omstillingsbeløpet. 



Medvirkning 
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Innbyggere, brukere, 
næringsliv; 

samarbeidspartnere 
og frivillighet

Ansatte/
HTV/
HVO

Mer lov- og avtaleregulert
Mer opp til kommunen 

(men ikke glem 
forvaltningsloven!)

Det er gjennomført medvirkningsprosesser internt og eksternt. Omfang og form har vært 

tilpasset det enkelte tjenesteområde og de tiltakene som har vært til vurdering. 



Samtidig må vi huske på…
• 92 prosent av Asker kommunes budsjett 

er som før.

• Vi får til mye til tross for flere år med 
krevende omstilling

• Asker ligger på 3. plass i 
kommunebarometeret

• Budsjettet er kompensert for 
befolkningsvekst og prisstigning
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Foto: Wilhelmine Elisabeth Thuv



Tjenesteområdene

Foto: Jan Wanggaard
Foto: Vibeke Glosli



Medborgerskap 
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Prioriteringer i perioden

• Tjenesteutvikling, omstilling og 
effektivisering

• Økt deltagelse for barn og unge

• Helhetlig stedsutvikling

• Møteplasser i nærmiljøet

• Tilgjengelige lokaler

• Alle i aktivitet

• Påvirkningsmuligheter

• Kultur hele livet

• Bærekraftige lokalsamfunn

Foto: Vibeke Glosli



Noen eksempler på satsinger
• Prioritere ordninger for inkludering i 

fritidsaktiviteter

• Utvikle gruppetilbud i kulturskolen videre

• Samskapingspilot på Risengaområdet med 
velferd, oppvekst og medborgerskap

• Fortsatt etablering av breddeanlegg for fysisk 
aktivitet, nærmiljøanlegg og friluftslivsanlegg

• Reetablering av Holmsbu kunstmuseum og 
stedsutvikling på Dikemark

• Gjennomføre første år med samarbeid med 
områdeforaene

• Fortsette etableringen av ungdomstilbud på 
Slemmestad

• Fortsette utviklingen av innholdet i bibliotekene, 
særlig til barn, unge og eldre

• Finne mer varige løsninger for 
danseundervisning i kulturskolen

• Gjøre enda flere lokaler tilgjengelige for 
selvbetjent utlån i Bookup

• Videreføre utlånsordningen BUA

• Markere friluftslivets år og starte iverksetting av 
handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer
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Tiltak – drift og investering
 Driftsbudsjett 2025 (de største tiltakene i 2025)

• Demenskor – 1. tertial (0,5 mill. kr)

• Omstilling og effektivisering (-8,2 mill. kr)

• Til utredning: 

• Bibliotekstruktur (innenfor -8,2 mill. kr.)

• Innbyggertorgstruktur (-10 mill.)

• Tilskudd (-12-24 mill.)

• Alternative tiltak



Videre fremdriftsplan

Foto: Jan Wanggaard
Foto: Vibeke Glosli
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Tidspunkt Aktivitet

17.09.24 Kommunedirektørens forslag til HP 2025-2028 legges frem

18.09.24 – 04.10.24 Høringsperiode – kommunedirektørens forslag til HP 2025-2028

19.09.24 (ungdomsråd) / 24.09.24 (utvalg oppvekst) Sak om nedleggelse av skoler – høringssak (høringsfrist 07.11.24)

24.09 – 26.09.24 Utvalgsmøter – presentasjon av HP 2025-2028

22.10 – 23.10.24 Økonomiseminar formannskapet (ekstraordinært)

22.10.24 Tilleggsinnstillingen til HP 2025-2028 offentliggjøres

01.11.24
08.11.24

Frist for partiene å stille skriftlige spørsmål til HP 2025-2028
Frist for kommunedirektøren å besvare spørsmålene. 

05.11.24 Dialogmøte mellom formannskapet og fellesrådene

21.11.24 (ungdomsråd) / 26.11.24 (utvalg oppvekst) / 
03.12.24 (formannskap) / 19.12.24 (kommunestyret)

Sak om nedleggelse av skoler - annengangsbehandling

28.11.24 Frist for partienes endringsforslag til HP 2025-2028 (salderte pakker)

29.10 – 31.10.24 (hovedutvalg)
21.11.24 (råd)
03.12.24 (formannskap)

Sak – kommunedirektørens forslag til HP 2025-2028, inkludert gebyrer, 
tilleggsinnstilling og partienes endringer

04.12 – 18.12.24 Høringsperiode – formannskapets innstilling til HP 2025-2028

05.12.24 Frist for partienes verbalforslag

19.12.24 (kommunestyret, ny dato) Kommunestyret vedtar HP 2025-2028



Revidert årshjul legges frem 17. september
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• 3. desember formannskapet –            
innstilling

• Høring/offentlig ettersyn – 14 dager

• 19. desember kommunestyret – 
sluttbehandling

Foto: Vibeke Glosli 



Kunst rett Vest (KrV)
- orientering om videre organisering  

26.September 2024, Utvalg for medborgerskap



Historikk
• Etablert i 2007

• Modell fra Konstrundan i Skåne (Sverige)

• Fellesutstilling hvert år – ambulerende lokasjon

• Åpne kunstneratelier

• Det profesjonelle visuelle kunstfeltet

• 16 kommuner og 2 fylkeskommuner 

• Prosjektledelse organisert i Vestregionen

• Vestregionen nedlagt 2019

• Bærum kommune har arbeidsgiveransvar for daglig leder 
KRV i 100% stilling 
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• Stilling til daglig leder finansieres av 
medlemskommunene – en felles forpliktelse

• 7 kommuner og 2 fylkeskommuner med

• Strammere kommune- og fylkesøkonomi: 
fokus på bærekraft

• Fornyelse av tilbud, organisering, 
ressursutnyttelse

• Ekstern evaluering- og mulighetsstudie 
bestilt og levert

Status 2024
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Evaluering
• Bred medvirkning i evaluerings- 

prosessen (2023/-24)
• Alle ordførere deltok
• Evalueringsrapporten gir 

anbefalinger om blant annet:
• Ressurser/ økonomi
• Fornyelse
• Organisering
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• Kommuneplanen og bærekraftsmålene:
«Asker skal sammen skape et nærere, mer aktivt og bærekraftig 

samfunn med respekt, raushet og nysgjerrighet.»

• Temaplan Kultur:
• «Være en aktiv partner i lokale, regionale, 
nasjonale og internasjonale kompetansemiljøer med 
fokus på utvikling og innovasjon innen kunst og 
kulturfeltet.»

• «Styrke kunst og kulturs rolle som drivkraft i 
stedsutvikling gjennom kommunens plan- og 
utviklingsprosesser.»

• «Tilrettelegge for et mangfold av kunstfestivaler 
og større kulturarrangementer.»

Forankring

5



• KRV-kommunenes bidrag på samme nivå siden 
2018/2019

• Asker: 3 kr pr innbygger, ca. 300 000 kroner 

• Felles forpliktelse for finansiering stilling daglig 
leder

• Bærekraftig bruk av ressurser. 

• Omprioriteringer

• Rekruttere flere kommuner og 
samarbeidspartnere

• Søke nye kilder for finansiering

Veien videre - økonomi
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Veien videre - organisering
• Kultursjefene i de deltagende kommunene 

er tiltakseiere og styringsgruppe for KRV.

•  Beslutningspunkter fra rapporten

• Daglig leder rapporterer faglig til 
styringsgruppen

• KRV-kommunenes administrasjoner viktig 
nettverk og bidrar til styrking av tiltaket

• Møter med fylkeskommunene i 
september og oktober 2024

7



• Kunst rett Vest skal være fellesbetegnelsen for 
hele programmet i KRV

• Videreføre: 

• fellesutstilling hvert 2.år (biennale-struktur)

• ambulerende lokasjon for fellesutstilling

• åpne atelier 

• Langsiktig og forutsigbar plan for program

• fellesutstilling 2026: Asker?

• En tydelig plan for aktivitet i «mellomårene» (de 
årene det ikke er fellesutstilling)

Veien videre - innhold
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 I mellomårene:

• Kulturytring – KrV skal bidra inn i 
programmet

• Fagseminarer for kunstnere og 
administrasjoner

• Publikumsutvikling
• Kommunikasjon/markedsføring



Samarbeidsavtale
• Det utarbeides en samarbeidsavtale mellom de, 

pr i dag,  7 KRV-kommunene 

(Ringerike, Sigdal, Modum, Lier, Asker, Bærum, 
Drammen)

• Følgende tema:

• Formål KRV

• Oppsigelsestid 

• Forpliktelser

• Forpliktelser tilpasset kommunestørrelse
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AlfPrøyseni Asker
VISSTEDUATALFPRØYSENHARBODDI ASKEROGATHANS
PERIODEHERHADDEENVIKTIGROLLEIHANSUTVIKLING

SOMSKRIBENTOGARTIST?



Alf Prøysen 1914 -1970

• As Ringsaker 1914 – 1941
Asker 1941 – 1948

Nittedal 1948 - 1970

Elin Prøysen
Jeg tror det var årene i Asker som ga ham den 

selvtilliten han han trengte for å våge seg 
utpå for fullt



Vøien
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Alf som den siste ærlige mannen



ALF PRØYSEN

Dørstokken
lum1J2

H0;\.'1JC FORLAG



Nils Johan Rud



Når nettene blir lange og kulda setter inn
Så sier vesle musemor til ungeflokken sin

Hvis ingen går i fella. men passer seg for den
Skal alle sammen snart få feire iul igien



A L F ' R Ø Y S E N
Drengestuviser

TIDEN

1948. Det var det året je var sjenni



Nittedal



Prøysenhuset i Ringsaker



Ringsaker



Alf Prøysen ( 1914 - 1970 )
bodde i denne stua fra 14. april 1941
til 14. oktober 1945 da han var fjøsrøkter
og griskokk hos 'Thor og Aagot Wøien.

Tida på Vøyen var viktig for Prøysens
dikteriske utvikling. Her skrev han viser,
dikt og fortellinger. Fortellingene i
" Dørstokken heme " ( 1945 ), debutboka
til Alf Prøysen, ble til her på Vøyen.



Føringerforminnesmerket
-Vi tenker oss et minnesmerke som viser Alf Prøysen som den sentrale person han var·

i sin aktive periode, men som også viser aktualitet i dag og i fremtiden

-Tilknytningen til Asker der han bodde, arbeidet og utviklet seg i,årene 1941 ti l 1948

bør komme frem.
-Vi tenker oss en skulptur som er i tilnærmet fuUmenneskestørrelse.

-Vi tenker oss en skulptur som i første rekke, men ikke utelukkende er inspirerende for

barn og unge.
-Vi tenker oss plassering på Øvre Sem Gård

-Vi tenker oss utførelse og eksakt plassering som inviterer t i l kontakt og aktivitet, liv

og røre, tett ved og sammen med minnesmerket.



Vilduværemedpååholde
historienlevende?

Bli med å bidra til at vi kan sette opp et minnesmerke av Alf Prøysen!



K l . .

PåinitiativfraLionsClubAsker,bleforeningen«Prøysen
iAsker»stiftetifebruar2024meddetmåletåfåsatt
oppetminnesmerkeavAlfPrøysenogfremmehans

historieiAsker.
VegardOlderheim

Styrets leder av «Prøysen i Asker»
Prøysenentusiast
Sivilingeniør og pensjonert industrimann

Hvemervi?
• Styremedlem i Prøysen i Asker
• President i Lions club Asker
• Sivilingeniør med erfaringer fra

lederposisjoner i utbyggingsprosjekter for
oljesektoren

• Ivrig lytter til Alf Prøysen i barnetimen for de
minste under min barndom. Kunne alle
sangene

EngruppepersonerfraAskerharfått oppgavenmedåsetteoppet
minnesmerkeforAlfPrøysenpåSem.Dennegruppenbeståravpersoner

medenellerannentilknytningtilSemogAlfPrøysen.

OlavAndenæs

I

PeterEmilPaaske
• Styremedfem i Prøysen i Asker
• Tidligere leder av Venner av Øvre

Sem
• Sivilingeniør bygg med interesse for

vernede hus
• Oppvekst med Prøysen-viser.

SidselPlatouAarseth
Styremedlem i Prøysen i Asker
Prøysenentusiast

• Vokste opp ved Præstvegen
"Prøysenlæin" i Ringsaker.

• Var med i gruppa i Asker for Prøysen
100 år i 2014.

CarolineBorgersen
Styremedlem i Prøysen i Aske
Eier, aktiv driver og utvikler av
Øvre Sem Gård
Oppvekst med Prøysen-viserr



Direktørens orienteringer
Utvalg for medborgerskap 26. september 2024

Christer Best Gulbrandsen



Status kulturskolen 
• Sylvi Seter blir konstituert 80 % som 

virksomhetsleder fra 7. oktober 2024 og til fast 
virksomhetsleder er på plass. 

• Sylvi er seksjonsleder for virksomhetsstyring i 
Asker kommune, og har bred bakgrunn fra 
offentlig og privat sektor, og som frivillig leder og 
aktiv i Røde Kors. 

• Søknadsfrist for virksomhetslederstillingen var 
23. september. Vi har 18 søkere, og tar sikte på 
å ha gjennomført tilsetting i slutten av oktober. 
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Oversendelser til sak om harmonisering av lån og 
leie retningslinjer
• Ronnie Larsen (A) fremmet følgende forslag om oversendelse:

• Også ungdom over grunnskolealder skal ha anledning til å benytte den lokale skolen 
eller annet kommunalt eid lokale i sitt nærmiljø etter nærmere retningslinjer.

• Svar: Lokalene kan brukes av alle i et nærmiljø, men en person over 18 år må 
gjennomføre bookingen i BookUp samt være ansvarlig under aktivitet eller 
arrangement.  Målet med å åpne opp og tilgjengeliggjøre lokaler, er at alle 
Askerbøringer skal få tilgang til gode steder å møtes og delta aktivt i sitt nærmiljø. 
Asker kommune ønsker å tilrettelgge for flere gratis og inkluderende aktiviteter, 
arrangementer og møter, og ønsker lag, foreninger og ildsjeler velkomne til å ta i bruk 
lokalene til beste for sitt nærmiljø. 

•  
3



Oversendelse (forts.)
• Mona Kristin Nordli (R) fremmet følgende forslag om oversendelses:

• Utvalget ber kommunedirektøren, før saken skal tilbake for behandling i utvalg for medborgerskap, utrede 

muligheten for at kommunale lokaler kan lånes ut gratis til økonomisk vanskeligstilte familier, når formålet er 

konfirmasjon og andre overgangsritualer for barn og unge

• Svar: Noen få kommunale lokaler er rigget for selskap, med duk, service og annet til slike sammenkomster. Disse 

lokalene kan man finne på nettsidene til kommunen. Det er per i dag et inntjeningskrav på de virksomhetene som 

betjener utleie av disse lokalene, samt en personalkabal som ligger til grunn ved bestilling av lokaler. ;  

https://www.asker.kommune.no/kultur-idrett-og-fritid/kultur/utlan-og-leie-av-lokaler/leie-lokaler-til-mote-eller-

selskap/ Alle skoler tilbyr gratis lokaler til barnebursdager for barn i sitt nærområde. Det er mulig å gå i  dialog med 

skolene om å få låne disse lokalene der hvor det er økonomiske utfordringer for familier.
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Utvalg for medborgerskap

Ingrid Bergande



• Nasjonalt markeringsår

• Arrangeres hvert tiende år

• Forankret i Stortingsmelding om friluftsliv 
(2016)

• Norsk Friluftsliv  er prosjekteier og 
prosjektleder nasjonalt

• Kommunen, frivilligheten og andre relevante 
aktører markerer året lokalt i Asker

Friluftslivets år 2025

2
Foto: Nils J. Maudal

https://norskfriluftsliv.no/vare-prosjekter/friluftslivets-ar/


Friluftsliv, temaplan, 
folkehelse og miljø
Friluftslivets år 2025:
• er forankret i temaplaner

• Temaplan idrett, fysisk aktivitet og 
friluftsliv 2021-2033

• Temaplan medborgerskap 2021-2033

• styrker folkehelsearbeidet
• fysisk og psykisk helse

• kan bidra til miljøvennlige valg

3
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Vi skal:
• Inspirere flere til å finne veien ut i friluftslivet og senke terskelen for å delta 

• Vise friluftsmuligheter i Asker - nærfriluftsliv 

• Løfte frem lokale organisasjoner og lag som tilbyr aktiviteter 

• Dele kunnskap om grunnleggende friluftslivferdigheter, naturvennlig friluftsliv og 
allemannsretten 

4
Foto: Ronny Boysen



Alle innbyggere, og spesielt:  

1. Barn og unge 

2. De som har lyst å være mer aktive i 
naturen 

3. De som ikke kjenner friluftslivet 

Målgruppe

Foto: GettyImages/Imgorthand



• Lag og foreninger som tilbyr 
friluftsaktiviteter

• Synliggjøre og forsterke aktiviteter 
som allerede eksisterer

• Kommunen har tatt en koordinerende 
rolle

• Idemyldring i mai
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Frivilligheten sentral i 
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Tjenestene i kommunen
• Markerer året i tjenestene

• Gjennom tjenestene når vi hele 
befolkningen, men også grupper som 
trenger litt ekstra for å komme seg ut 
i naturen

• Koble friluftsliv på arbeidet de gjør i 
dag

• Tjenestene positive til å bidra

7
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Bli med på friluftsfesten og 
finn din friluftsglede!

Foto: GettyImages/PeopleImages
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/00713-134 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
  

           
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
   
 

Godkjenning av protokoll 29.08.2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll utvalg for medborgerskap 29.08.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

.  

1. Sammendrag 
 
 
      Protokoll utvalg for medborgerskap 29.08.2024 ligger vedlagt. 
 

   
 
. 
Bente Stein Mathisen 
leder i utvalg for medborgerskap 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 kl. 17:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

 
   

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

 

Befaring 

• Askerbibliotekene – 15.30-16.30 

 

Tema/presentasjon 

 

• Prøysen i Asker  

• Evalueringsrapport om innbyggertorg, frivillighetssentraler og områdeforum 

• Kunst Rett Vest  

• HP - medborgerskap 
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Sakskart  

Saker til behandling 

29/24 21/00713-134 Godkjenning av protokoll 29.08.2024 

30/24 24/13593-1 Reglement for delegering og innstilling 

31/24 24/02334-23 Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

32/24 24/13246-1 Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

33/24 24/13603-1 Bidrag til etablering av ny grafisk kunstdestinasjon i 
Trafo bygget 

34/24 24/12490-45 Kulturprisen 2024 - UO 

Referatsaker 

 

 

Asker, 16.09.2024 
Bente Stein Mathisen 
Leder i utvalg for medborgerskap 
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Møteprotokoll 
 

Utvalg for medborgerskap 

Dato Tid Sted 
26.09.2024 17:00 – 20:47 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Bente Stein Mathisen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Bente Stein Mathisen (H)  
Nestleder Tobias Waage Bremnes (V)  
Utvalgsmedlem Line Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Per Modig Sletaune (H)  
Varamedlem Alexander Fredheim (H) Heidi Merete Johansen (H) 
Utvalgsmedlem Alf Trygve Andreassen  
Utvalgsmedlem Ronnie M. A. G. Larsen (A)  
Utvalgsmedlem Mona Kristin Nordli (R)  
Varamedlem Anne Gunhild Røyne Flater (Sp) Oddvar Igland (Sp) 
   
 

Forfall:    

Oddvar Igland (Sp) 
Heidi Merete Johansen (H) 

   

 

Kommunedirektørens representant Christer Best Gulbrandsen 

Protokollfører Hilde Haugstad        

 

Det var ingen merknader til innkalling og habilitet. 
Møtet ble satt med 9 medlemmer. 
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

29/24 21/00713-134 Godkjenning av protokoll 29.08.2024 3 

30/24 24/13593-1 Reglement for delegering og innstilling 3 

31/24 24/02334-23 Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 5 

32/24 24/13246-1 Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 6 

33/24 24/13603-1 Bidrag til etablering av ny grafisk kunstdestinasjon i 
Trafo bygget 

6 

34/24 24/12490-45 Kulturprisen 2024 7 

35/24 24/13606-1 2. tertial rapport 2024 - økonomi 8 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

29/24 Godkjenning av protokoll 29.08.2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 29/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll utvalg for medborgerskap 29.08.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll utvalg for medborgerskap 29.08.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

30/24 Reglement for delegering og innstilling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 39/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 27/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 30/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 33/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
6 Utvalg for plan og byggesak 09.10.2024  
7 Kommunestyret 15.10.2024  
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Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
 
1. Kommunestyret vedtar revidert reglement for delegering og innstilling, slik dette 

framgår som vedlegg. 

2. Kommunestyret vedtar fordeling av ansvar og vedtaksmyndighet mellom 
folkevalgte organer, slik dette framgår av vedlegg datert 11.09.2024. 

3. Delegering av vedtaksmyndighet etter plan- og bygningsloven vedtas, slik dette 
fremgår av vedlegg datert 10.09.2024. 

4. Endringene gjelder fra det tidspunkt de er vedtatt. 

 
 
 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Innstillingen i 4 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Kommunestyret vedtar revidert reglement for delegering og innstilling, slik dette 
framgår som vedlegg. 

2. Kommunestyret vedtar fordeling av ansvar og vedtaksmyndighet mellom 
folkevalgte organer, slik dette framgår av vedlegg datert 11.09.2024. 

3. Delegering av vedtaksmyndighet etter plan- og bygningsloven vedtas, slik dette 
fremgår av vedlegg datert 10.09.2024. 

4. Endringene gjelder fra det tidspunkt de er vedtatt. 

 

 

[Lagre vedtak]  
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31/24 Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   

 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet kort til saken. 

Rådgiver Heidi Rustad var til stede og svarte på spørsmål med direktør Christer Best 
Gulbrandsen.  

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   
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[Lagre vedtak]  

 

 

32/24 Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Bergande presenterte og svarte på spørsmål. 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
 

[Lagre vedtak]  

 

 

33/24 Bidrag til etablering av ny grafisk kunstdestinasjon i Trafo bygget 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 33/24 
2 Formannskapet 08.10.2024  
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Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Asker kommune bidrar med kr. 250.000 årlig i 5 år til etablering av ny 

utstillingsvirksomhet i Trafobygget med konseptet «trafo-edition». Bidraget 
forutsetter at Akershus fylkeskommune inntrer med tilsvarende støtte. 

2.  Kommunedirektøren vil fremme en ny sak om videre steds- og kulturutvikling på 
     Dikemark, herunder vilkår og rammer for Trafo Kunsthalls kommende etablering 
     her.  
 
 

Behandling 

Kultursjef Jan Erik Lindøe ga en kort innledning og svarte på spørsmål sammen med 
direktør Christer Best Gulbrandsen. 

Nestleder Tobias Waage Bremnes (V) fremmet forslag om å utsette saken. 

Waage Bremnes (V) forslag ble vedtatt mot 1 stemme (Nordli, R) 

Vedtak  

Saken ble utsatt. 

[Lagre vedtak]  

 

 

34/24 Kulturprisen 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 34/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1.  Utvalg for medborgerskap tildeler Asker kommunes kulturpris for 2024 til: 
 
     ---------- 
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Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) foreslo å lukke møte med hjemmel i kommunelovens 
§11-5, tredje ledd punkt b), jf. Offl. §26 andre ledd.  

Dette ble enstemmig vedtatt. 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet kort til saken. Direktør Christer Best 
Gulbrandsen og kultursjef Jan Erik Lindøe svarte på spørsmål.  

Ronnie Mag Larsen (A) tok opp at han ønsket å få vurdert sin egen habilitet. Et 
samlet utvalget vedtok at han var habil.  

Kulturprisen 2024 ble tildelt, etter votering over mulige kandidater. 

 

Vedtak  

Utvalg for medborgerskap tildeler Asker kommunes kulturpris for 2024 til: 

-------- 

[Lagre vedtak]  

 

 

35/24 2. tertial rapport 2024 - økonomi 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 46/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 29/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 35/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 34/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
6 Kommunestyret 15.10.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1
. 

Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 
Beløp i 1000 
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Budsjettendring 2024 
Sum Sentrale budsjettendringer 0   

6-Medborgerskap 
 

Finansiering av vedlikehold av kirkene - reduserer investering 
tilsvarende 

250 

Sum 6-Medborgerskap 250   

9-Tjenesteovergripende 
 

2. tertial - avsetning til fond avvikling stiftelser 28 128 
2. tertial - avvikling stiftelser -28 128 
2. tertial - redusert bruk av disposisjonsfond til investeringer 70 000 
2. tertial - redusert overføring til investeringer -70 000 
Bruk av disposisjonsfond -250 
Sum 9 - Tjenesteovergripende -250   

Sum totale budsjettendringer 0 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 Budsjettkostna
d 

Budsjettinntek
t 

Utstyr indre bane Velodrom 900 
 

Salg av boligfelt på Høn F-sak 112/24 19 300 -19 300 
LED-belysning kommunale anlegg 679 -679 
Avvikling stiftelsen Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

64 764 -46 898 

Avvikling Røyken boligstiftelse F-sak 49/24 59 189 -27 033 
Eliminering av lån mellom Røyken boligstiftelse 
og Asker kommune F-sak 49/24 

15 300 -15 300 

Kirke – kirkelige investeringer -250  
Sum 159 882 -109 210 
   
Finansiering 

  

Økt merverdiavgiftskompensasjon 
 

-316 
Overtakelse lån Stiftelse Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

 
-17 866 

Overtakelse lån Røyken boligstiftelse F-sak 
49/24 

 
-32 156 

Økt bruk av lån 
 

-334 
Sum 159 882 -159 882    

Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 1000 
kr 

  

VAR - omlastestasjon Yggeseth 
gjenvinningsstasjon 

-23 000 
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VAR - miljøtiltak Yggeseth og Follestad 
gjenvinningsstasjoner 

-17 000 
 

VAR - vann- og avløpsanlegg Slemmestad 
sentrum 

-10 000 
 

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -19 000 
 

Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad 

-6 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert bruk av disposisjonsfond 
 

70 000 
Redusert merverdiavgiftskompensasjon 

 
5 000 

Sum -75 000 75 000 
 
2. For øvrig tas 2. tertialrapport til orientering. 

  
 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1
. 

Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 
Beløp i 1000 

 

Budsjettendring 2024 
Sum Sentrale budsjettendringer 0   

6-Medborgerskap 
 

Finansiering av vedlikehold av kirkene - reduserer investering 
tilsvarende 

250 

Sum 6-Medborgerskap 250   

9-Tjenesteovergripende 
 

2. tertial - avsetning til fond avvikling stiftelser 28 128 
2. tertial - avvikling stiftelser -28 128 
2. tertial - redusert bruk av disposisjonsfond til investeringer 70 000 
2. tertial - redusert overføring til investeringer -70 000 
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Bruk av disposisjonsfond -250 
Sum 9 - Tjenesteovergripende -250   

Sum totale budsjettendringer 0 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 Budsjettkostna
d 

Budsjettinntek
t 

Utstyr indre bane Velodrom 900 
 

Salg av boligfelt på Høn F-sak 112/24 19 300 -19 300 
LED-belysning kommunale anlegg 679 -679 
Avvikling stiftelsen Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

64 764 -46 898 

Avvikling Røyken boligstiftelse F-sak 49/24 59 189 -27 033 
Eliminering av lån mellom Røyken boligstiftelse 
og Asker kommune F-sak 49/24 

15 300 -15 300 

Kirke – kirkelige investeringer -250  
Sum 159 882 -109 210 
   
Finansiering 

  

Økt merverdiavgiftskompensasjon 
 

-316 
Overtakelse lån Stiftelse Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

 
-17 866 

Overtakelse lån Røyken boligstiftelse F-sak 
49/24 

 
-32 156 

Økt bruk av lån 
 

-334 
Sum 159 882 -159 882    

Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 1000 
kr 

  

VAR - omlastestasjon Yggeseth 
gjenvinningsstasjon 

-23 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeseth og Follestad 
gjenvinningsstasjoner 

-17 000 
 

VAR - vann- og avløpsanlegg Slemmestad 
sentrum 

-10 000 
 

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -19 000 
 

Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad 

-6 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert bruk av disposisjonsfond 
 

70 000 
Redusert merverdiavgiftskompensasjon 

 
5 000 

Sum -75 000 75 000 
 
2. For øvrig tas 2. tertialrapport til orientering. 
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[Lagre vedtak]  

 

Referatsaker 

1. Tematime/Befaring på Askerbibliotekene for utvalget. 

2. Styreleder Vegard Olderheim presenterte Prøysen i Asker. 

Forening Prøysen i Asker ønsker et minnesmerke av Alf Prøysen og fremme 
hans historie i Asker. Initiativtagere Olav Andenæs, Sidsel Platou Aarset, 
Caroline Borgernes og Peter Emil Paaske var også til stede.  

3. Presentasjon av Evalueringsrapport om innbyggertorg, frivilligsentraler og 
områdeforum. Ansvar, oppgaver og sammenheng av forsker Eugene 
Guribye. Virksomhetsleder Synnøve Osmundsen presenterte med rådgiver 
Heidi Thommessen til stede. 

4. Presentasjon Kunst rett Vest (KrV) av kultursjef Jan Erik Lindøe. 

5.  Direktør Best Gulbrandsen presenterte HP 2025 – 2028. 

5. Direktørens orientering om status medborgerskap. 

6. Direktør svarte på spørsmål på oversendelsesforslag i sak om Harmonisering 
av retningslinjer for lån og leie av kommunale lokaler - Ronnie M.A.G Larsen 
(A)  

7. Direktør Best Gulbrandsen svarte på spørsmål på oversendelsesforslag i sak 
om Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av kommunale lokaler - 
Mona Kristin Nordli (R) 
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Tilleggskart  
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 kl. 17:00 Asker rådhus 

 

 
 

Sakskart  

Saker til behandling 

35/24 24/13606-1 2. tertial rapport 2024 - økonomi 

Referatsaker 

 

 

Asker, 20.09.2024 
Bente Stein Mathisen 
Leder i utvalg i medborgerskap 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
21/00713-134 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
  

           
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
   
 

Godkjenning av protokoll 29.08.2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll utvalg for medborgerskap 29.08.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

.  

1. Sammendrag 
 
 
      Protokoll utvalg for medborgerskap 29.08.2024 ligger vedlagt. 
 

   
 
. 
Bente Stein Mathisen 
leder i utvalg for medborgerskap 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
21/00713 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 29/24 
  

Godkjenning av protokoll 29.08.2024 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 29/24 

Behandling 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll utvalg for medborgerskap 29.08.2024 godkjennes slik den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/13593-1 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 24.09.2024 
Utvalg for velferd 24.09.2024 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 
Formannskapet 08.10.2024 
Utvalg for plan og byggesak 09.10.2024 
Kommunestyret 15.10.2024 
 
 

Reglement for delegering og innstilling  

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Kommunestyret vedtar revidert reglement for delegering og innstilling, slik dette 

framgår som vedlegg. 

2. Kommunestyret vedtar fordeling av ansvar og vedtaksmyndighet mellom 
folkevalgte organer, slik dette framgår av vedlegg datert 11.09.2024. 

3. Delegering av vedtaksmyndighet etter plan- og bygningsloven vedtas, slik dette 
fremgår av vedlegg datert 10.09.2024. 

4. Endringene gjelder fra det tidspunkt de er vedtatt. 

 
 
1. Sammendrag 
Kommunedirektøren legger i denne saken fram forslag til revidert reglement for 
delegering og innstilling. Kommunestyret må fastsette slikt reglement minst én 
gang i hver kommunestyreperiode. 
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Formålet med å delegere myndighet er å overføre beslutningsmyndighet, med klar 
og tydelig ansvarsfordeling og klare kompetanselinjer. Dette sikrer rettsikkerhet for 
den enkelte, samt rasjonell og effektiv saksbehandling for kommunen. 
 
Delegeringsreglementet avklarer oppgavefordelingen og ansvars- og 
myndighetsfordelingen mellom folkevalgte organer, og forholdet til 
administrasjonen. Dette politiske styringsdokumentet gjelder forholdet mellom 
kommunestyret som øverste organ i kommunen, og andre organer kommunen 
er pålagt å ha etter kommuneloven (f.eks. formannskap, ordfører, 
kommunedirektør), samt folkevalgte organer kommunestyret selv velger å 
opprette (f.eks. hovedutvalgene).  
 
Det framlagte forslaget er i det alt vesentlige basert på det delegeringsreglementet 
som gjaldt i forrige valgperiode, med de endringene kommunestyret selv vedtok i juni 
2023.  
 
Reglementet er basert på prinsippet om maksimal delegering. Dette innebærer at 
myndighet delegeres til laveste nivå innenfor rammen av lov og forskrift, så fremt 
kommunestyret ikke beslutter noe annet. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Kommunestyret må selv fastsette reglement for hvordan vedtaksmyndighet og 
innstillingsrett skal delegeres. Delegeringsreglementet skal i henhold til 
kommuneloven § 5-14 vedtas av kommunestyret for hver valgperiode; innen 31. 
desember året etter at kommunestyret ble konstituert. 
 
Delegeringsreglementet skal legge til rette for at kommunen er organisert på en 
effektiv og hensiktsmessig måte, i forhold til de sakene kommunen som 
organisasjonen skal håndtere. Store kommuner har en omfattende saksmengde 
som tilsier at kommunestyret nødvendigvis må delegere store deler av sin 
myndighet til andre, herunder kommunedirektøren. 
 
Kommunestyret har i utgangspunktet vid adgang til å delegere formell, 
lovhjemlet myndighetet kommunen er tillagt i lov og forskrift til andre 
folkevalgte/kommunale organer. Delegeringsreglement/delegeringsvedtak er 
nødvendig for at disse organene skal få såkalt «personell kompetanse», slik at 
vedtakene de treffer på delegert fullmakt blir gyldige og bindende. Manglende 
personell kompetanse er vanligvis en saksbehandlingsfeil. Dette er særlig viktig 
å unngå når det gjelder offentlig myndighetsutøvelse. 
 
Kommunen opptrer i mange saker som privat, autonomt rettssubjekt på ulike 
områder; som arbeidsgiver, som eiendomsbesitter, som finansforvalter, som 
innkjøper/kunde osv. På disse områdene står kommunestyret, med få unntak, 
helt fritt til å bestemme hvordan fullmakter skal fordeles. Også innenfor disse 
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privatrettslige/formuerettslige områdene er det viktig med klar og tydelig 
ansvarsfordeling, slik det er i alle store bedrifter. Kommunen kan bli bundet av 
beslutninger, selv om den som har inngått en avtale egentlig ikke er bemyndiget 
til å opptre på vegne av kommunen. Slik overskridelse av personell kompetanse 
i privatrettslige forhold kan også føre til at kommunen blir erstatningsansvarlig 
overfor tredjemann. 
 
Gjeldende delegeringsreglement i Asker kommune ble vedtatt av 
konstituerende kommunestyre 15. oktober 2019. Som helt ny kommune var det 
den gang nødvendig å vedta delegeringsreglementet allerede i forbindelse med 
konstitueringen, for å sikre klarhet i fordeling av makt, myndighet og ansvar 
mellom de ulike organene i den nye kommunen. Reglementet ble revidert i 
forbindelse med kommunestyrets behandling av sak om politisk struktur og 
organisering i juni 2023 (sak 30/23). 
 
Asker kommune har, som mange andre kommuner, tatt i bruk 
Kommuneforlagets digitale løsning KF Delegeringsreglement. KF 
Delegeringsreglement inneholder alle lovparagrafer som gir kommunen 
myndighet eller plikter. Ca. 150 lover og over 1000 paragrafer styrer 
kommunenes daglige virksomhet, og dette holdes kontinuerlig oppdatert. Hver 
kommune tilpasser løsningen til sin virksomhet og sitt organisasjonskart. Asker 
kommune har lagt inn over 3500 delegeringer i systemet (hver bestemmelse 
kan være både delegert og videredelegert). 
 
KF Delegeringsreglement viser hvilken myndighet og hvilket ansvar de enkelte 
folkevalgte organer har fått tildelt av kommunestyret, og om denne myndigheten 
eventuelt er videredelegert til kommunedirektøren. Kommunedirektøren 
utarbeider selv sitt delegeringsreglement, der myndighet og ansvar 
videredelegeres til underliggende ledernivå. 
 
Lenke til KF Delegering: 
 
Delegeringsreglement | Asker kommune (kf.no)   
 
 
3. Saksopplysninger 
Myndighet som kan eller bør delegeres 
Det fremlagte delegeringsreglementet er i utgangspunktet tilnærmet likt 
gjeldende reglement. Reglementet er basert på at kommunestyret delegerer 
«mest mulig» ansvar til henholdsvis formannskapet og hovedutvalgene, slik at 
disse organene får reell mulighet til å påvirke og ta beslutninger innenfor sine 
områder. Samtidig gir kommunestyret kommunedirektøren en 
«generalfullmakt». Denne fullmakten er i henhold til kommuneloven begrenset 
til saker som ikke er av «prinsipiell betydning». Saker av prinsipiell betydning 
skal alltid behandles av et folkevalgt organ. 
 

https://delegering.kf.no/delegering/publikum/3025
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Kommuneloven inneholder enkelte skranker/delegeringssperrer for hva 
kommunestyret lovlig kan delegere fra seg. Tilsvarende kan det være skranker i 
plan- og bygningsloven eller i annen særlovgivning som begrenser hva 
kommunestyret har adgang til å delegere. I tillegg til slike lovregulerte 
delegeringssperrer, kan det være enkelte typer saker man mener alltid er prinsipielle 
eller politisk interessante, slik at myndigheten ikke bør delegeres, selv om 
lovgivingen ikke er til hinder for det. Dette er nærmere omtalt i reglementets kapittel 
3. 

Delegering av vedtaksmyndighet etter plan- og bygningsloven 
En viktig del av delegeringsreglementet gjelder vedtaksmyndighet etter plan- og 
bygningsloven. Dette ble grundig gjennomgått, både i forbindelse med 
kommunesammenslåingen i 2020, og i forbindelse med at kommunestyret 
evaluerte politisk struktur for inneværende periode, jf. sak 30/23, behandlet av 
kommunestyret i møte 13.06.2023. I sak 72/23, behandlet av det nye 
kommunestyret i møte 14.11.2023, ble delegering etter plan- og bygningsloven 
behandlet særskilt. 

En samlet oversikt over fordeling av vedtaksmyndighet etter plan- og 
bygningsloven mellom kommunestyret, formannskapet, utvalg for plan og 
byggesak og kommunedirektøren fremgår i eget vedlegg til saken. Enkelte 
bestemmelser i loven er delegert både til utvalg for plan og byggesak og til 
kommunedirektøren (§§ 12-9, 12-11, 12-14). Det fremgår av oversikten i hvilke 
saker kommunedirektøren kan behandle saken administrativt, uten å legge 
saken fram for utvalg for plan- og byggesak. Også dispensasjonsbestemmelsen 
§ 19-2 er delegert til både utvalg for plan og byggesak og kommunedirektøren. 
Dette er nødvendig for at kommunedirektøren skal ha mulighet til effektiv 
saksbehandling av en stor mengde mindre dispensasjoner uten prinsipiell 
betydning. 

I delegeringsreglementet punkt 4.3 er det nedfelt en delegeringssperre som 
innebærer at den myndigheten etter plan- og bygningsloven som er lagt til 
formannskapet ikke kan videredelegeres. 

Det fremgår av delegeringsreglementet at kommunedirektøren er underinstans 
etter forvaltningsloven § 33 for alle klagesaker som gjelder enkeltvedtak, også 
enkeltvedtak etter plan- og bygningsloven. Unntaket er saker av spesiell politisk 
interesse. Dette er nærmere spesifisert i reglementets punkt 8.4. 

Delegering av myndighet etter annen særlovgivning 
Når det gjelder annen særlovgivning, er kommunedirektørens forslag å 
videreføre gjeldende reglement. All myndighet og ansvar fordeles på de fire 
hovedutvalgene oppvekst, velferd, samfunnstjenester og medborgerskap. 
Utvalgenes ansvarsområder er nedfelt i delegeringsreglementets pkt. 6.2, 6.3, 
6.4 og 6.5. De samme ansvarsområdene er nedfelt i reglementet for 
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hovedutvalgene, slik dette er vedtatt av kommunestyret. Formannskapets 
ansvarsområder følger av delegeringsreglementets pkt. 4.1 

Kommunedirektøren legger fram oppdatert forslag til hvilke konkrete særlover 
og bestemmelser kommunestyret selv skal forholde seg til, og hvilke de 
delegerer til formannskapet og hovedutvalgene. Dette framgår samlet i eget 
vedlegg. Forslaget er basert på utvalgenes vedtatte ansvarsområder, samt de 
føringer som ble gitt i forbindelse med at kommunestyret i juni 2023 vedtok 
politisk struktur for inneværende periode. Alle lovbestemmelsene er  
videredelegert til kommunedirektøren, så sant kommunestyret ikke beslutter 
noe annet for den enkelte bestemmelse.  

Ordførers myndighet  
Reglementets kapittel 7 inneholder bestemmelser om ordførers myndighet. Mye 
av dette er lovregulert. Ordføreren i alle kommuner har stor frihet til selv å forme 
sin rolle og velge hvilke arbeidsoppgaver han eller hun ønsker å prioritere, i 
tillegg til de få obligatoriske oppgavene som følger av loven. Askers ordfører 
har mange representative oppgaver, på vegne av kommunen. Det er derfor en 
svært liten del av ordførers virke som er nedfelt i reglementet. 

Kommunedirektørens myndighet i ikke-prinsipielle saker 
Delegering av myndighet til kommunedirektøren skal bidra til: 

• en hensiktsmessig og effektiv arbeidsdeling mellom folkevalgte og 
administrasjonen 

• å gi de politiske beslutningsorganene mulighet til å fokusere på saker 
som utvikler askersamfunnet 

• å gi administrasjonen nødvendig handlingsrom til å utvikle og 
effektivisere kommunen som organisasjon, innenfor vedtatte rammer og 
vedtak 

• å gi innbyggere rask og effektiv saksbehandling i sin sak, basert på 
fagkompetanse og prinsipper for god forvaltningsskikk, herunder 
likebehandling og forutsigbarhet. 

I reglementets pkt. 8.2 er det inntatt en «generalfullmakt» til kommunedirektør. 
Kommunedirektøren kan treffe vedtak og ta beslutninger i alle saker som ikke 
eksplisitt er lagt til et folkevalgt organ. Dette gjelder likevel bare «saker som 
ikke har prinsipiell betydning», jf. kommuneloven § 13-1 sjette ledd. 

Forståelse og praktisering av hva som er saker av prinsipiell betydning er en 
viktig forutsetning for godt samarbeidsklima mellom folkevalgte og 
administrasjonen i. Dette må vurderes konkret ut fra sakens karakter og mulige 
konsekvenser/virkninger, og ut fra i hvilken utstrekning viktige relevante og 
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skjønnsmessige sider er klarlagt gjennom vedtak i folkevalgte organ, instrukser 
eller tidligere praksis.1 

Beslutninger som treffes innenfor gjeldende politiske strategier og føringer er 
sjelden prinsipielle. Dersom de faktiske forholdene gir grunnlag for å behandle 
en sak på samme måte som en tidligere sak, gir dette saken et ikke-prinsipielt 
utgangspunkt.  

Det at et mindretall er uenig i avgjørelsen, og ønsker en kursomlegging, 
medfører ikke i seg selv at saken må anses å være av «prinsipiell betydning», 
så lenge det ikke er inntrådt nye omstendigheter som innebærer at det er en 
nærliggende mulighet for at det vil være mulig å oppnå flertall for en slik 
omlegging.1  

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Bestemmelsen i kommuneloven § 5-14 er en minimumsregel som stiller krav om at 
delegeringsreglementet blir behandlet og vedtatt for hver valgperiode. 
 
Grunnen til av kommunestyret pålegges å vedta et delegeringsreglement minst én 
gang i hver periode er å fremme bevisstgjøringen hos sentrale folkevalgte i 
kommunen om hvordan funksjonsfordelingen mellom de forskjellige nivåene skal 
være.2  

Det er viktig at oversikten over delegeringsvedtak – og det konkrete innholdet i disse 
– til enhver tid holdes oppdatert, og kommuniseres også utad. Dette bidrar blant 
annet til å minske risikoen for å bli bundet av legitimasjonsvirkninger ved 
kompetanseoverskridelser. KF Delegeringsreglement er et viktig verktøy for å oppnå 
blant annet dette. Løsningen inneholder alle lover som styrer kommuners 
kommunale virksomhet. Lovparagrafene holdes kontinuerlig oppdatert av 
Kommuneforlaget, og løsningen er tilgjengelig på nett. 

Deloitte gjennomførte høsten 2022 en forvaltningsrevisjon om fullmakter og 
delegering i Asker kommune, på oppdrag fra Kontrollutvalget. Deloitte 
konkluderte i revisjonsrapporten fra oktober 2022 med at Asker kommune har 
etablert et system for å sikre en tydelig delegering av roller, ansvar og oppgaver 
mellom kommunens ledernivåer, med utgangspunkt i den myndighet 
kommuneadministrasjonen har fått delegert fra kommunestyret som 
kommunens øverste organ. Kommunestyret behandlet revisjonsrapporten i sitt 
møte 13.12.2022, sak 108/22. 

 

1 Forarbeidene til kommuneloven av 1992, NOU 1990:13 s. 370 
2 Bernt/Overå – Kommuneloven 2018 med kommentarer s. 97 
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5. Konklusjon 
Kommunedirektøren forutsetter at kommunestyret vedtar delegeringsreglementet 
med vedlegg, med oversikt over hvilken vedtaksmyndighet som delegeres til andre 
folkevalgte organer og til kommunedirektøren, i samsvar med kravet i 
kommuneloven § 5-14.  
 
Endringene i delegeringsreglementet gjelder fra den dagen det er vedtatt av 
kommunestyret. Kommunestyret kan når som helst vedta endringer i det fastsatte 
reglementet. 
 
Det er ikke noe krav at all delegering er samlet i dette reglementet. Kommunestyret 
kan også gjøre delegeringsvedtak i enkeltsaker. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 
Revidert delegeringsreglement 2024 - med spor endringer 
Delegeringsreglement for Asker kommune 11.09.2024 
Delegering etter plan- og bygningsloven - samlet oversikt datert 10.09.2024  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13593 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 39/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 27/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 30/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 33/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
6 Utvalg for plan og byggesak 09.10.2024  
7 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Reglement for delegering og innstilling 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 24.09.2024 sak 27/24 

Behandling 

Leder Cecilie Lindgren (H) innledet kort til saken. Kommunalsjef Cathrine Retvedt 
var til stede og svarte på spørsmål. 

Innstilling i 4 punkter ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1. Kommunestyret vedtar revidert reglement for delegering og innstilling, slik dette 
framgår som vedlegg. 

2. Kommunestyret vedtar fordeling av ansvar og vedtaksmyndighet mellom 
folkevalgte organer, slik dette framgår av vedlegg datert 11.09.2024. 

3. Delegering av vedtaksmyndighet etter plan- og bygningsloven vedtas, slik dette 
fremgår av vedlegg datert 10.09.2024. 

4. Endringene gjelder fra det tidspunkt de er vedtatt. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13593 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 39/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 27/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 30/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 33/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
6 Utvalg for plan og byggesak 09.10.2024  
7 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Reglement for delegering og innstilling 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 24.09.2024 sak 39/24 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Paal Steine (MDG) fremmet følgende tilleggsforslag:  

Tillegg til punkt 1.5.  

• Enkeltvedtak skal alltid offentliggjøres innen 14 dager.  

Endring i punkt 7.7.  

• Ordfører har fullmakt til å disponere inntil kr 20.000 kr fra formannskapets 
dispensasjonskontor til enkelttiltak, uten forutgående godkjenning av 
formannskapet. Tildeling/bruk av beløp over kr 5000 skal refereres for 
formannskapet i påfølgende møte.  

Til kapittel 8.4. 

1. Ordlyden “av prinsipiell karakter” skal beholdes og ikke omgjøres til “av politisk 
interesse” 
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2. Nytt avsnitt/tillegg under 8.4. 

I saker der kommunedirektøren kommer til at det er juridisk mulig å gi dispensasjon i 
områder med særskilt vern, som strandsone, LNF-områder eller naturområder skal 
saken sluttbehandles i utvalg for plan- og byggesak.  

Klage på slike dispensasjonsvedtak behandles av det organ/den som har fattet 
vedtaket.  

 

Kommunedirektørens innstilling fikk 9 stemmer (A, V, H, Frp) og ble vedtatt. 

Steines tilleggsforslag fikk 2 stemmer (MDG og SV) og falt.  

 

Vedtak  

1. Kommunestyret vedtar revidert reglement for delegering og innstilling, slik dette 
framgår som vedlegg. 

2. Kommunestyret vedtar fordeling av ansvar og vedtaksmyndighet mellom 
folkevalgte organer, slik dette framgår av vedlegg datert 11.09.2024. 

3. Delegering av vedtaksmyndighet etter plan- og bygningsloven vedtas, slik dette 
fremgår av vedlegg datert 10.09.2024. 

4. Endringene gjelder fra det tidspunkt de er vedtatt. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13593 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 39/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 27/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 30/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 33/24 
5 Formannskapet 08.10.2024 139/24 
6 Utvalg for plan og byggesak 09.10.2024 56/24 
7 Kommunestyret 15.10.2024 62/24 
  

Reglement for delegering og innstilling 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 30/24 

 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Innstillingen i 4 punkter ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak 

1. Kommunestyret vedtar revidert reglement for delegering og innstilling, slik dette 
framgår som vedlegg. 

2. Kommunestyret vedtar fordeling av ansvar og vedtaksmyndighet mellom 
folkevalgte organer, slik dette framgår av vedlegg datert 11.09.2024. 

3. Delegering av vedtaksmyndighet etter plan- og bygningsloven vedtas, slik dette 
fremgår av vedlegg datert 10.09.2024. 
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4. Endringene gjelder fra det tidspunkt de er vedtatt. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13593 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 39/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 27/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 30/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 33/24 
5 Formannskapet 08.10.2024 139/24 
6 Utvalg for plan og byggesak 09.10.2024 56/24 
7 Kommunestyret 15.10.2024 62/24 
  

Reglement for delegering og innstilling 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 33/24 

Behandling 

Direktør Ragnar Sand Fuglum innledet og svarte ut spørsmål.  

 

Sara Vatn (MDG) fremmet følgende forslag:  

Tillegg til punkt 1.5.  

Enkeltvedtak skal alltid offentliggjøres innen 14 dager.  

Endring i punkt 7.7.  

Ordfører har fullmakt til å disponere inntil kr 20.000 kr fra formannskapets  

dispensasjonskontor til enkelttiltak, uten forutgående godkjenning av  

formannskapet. Tildeling/bruk av beløp over kr 5000 skal refereres for  

formannskapet i påfølgende møte.  

Til kapittel 8.4. 
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1. Ordlyden “av prinsipiell karakter” skal beholdes og ikke omgjøres til “av politisk  

interesse” 

2. Nytt avsnitt/tillegg under 8.4. 

I saker der kommunedirektøren kommer til at det er juridisk mulig å gi dispensasjon i  

områder med særskilt vern, som strandsone, LNF-områder eller naturområder skal  

saken sluttbehandles i utvalg for plan- og byggesak.  

Klage på slike dispensasjonsvedtak behandles av det organ/den som har fattet  

vedtaket. 

 

Vatns forslag fikk 1 stemme (MDG) og falt.   

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Kommunestyret vedtar revidert reglement for delegering og innstilling, slik dette 
framgår som vedlegg. 

2. Kommunestyret vedtar fordeling av ansvar og vedtaksmyndighet mellom 
folkevalgte organer, slik dette framgår av vedlegg datert 11.09.2024. 

3. Delegering av vedtaksmyndighet etter plan- og bygningsloven vedtas, slik dette 
fremgår av vedlegg datert 10.09.2024. 

4. Endringene gjelder fra det tidspunkt de er vedtatt. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13593 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 39/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 27/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 30/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 33/24 
5 Formannskapet 08.10.2024 139/24 
6 Utvalg for plan og byggesak 09.10.2024 56/24 
7 Kommunestyret 15.10.2024 62/24 
  

Reglement for delegering og innstilling 

Formannskapet har behandlet saken i møte 08.10.2024 sak 139/24 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet forslag om å utsette behandlingen av saken. 
Forslaget fikk 2 stemmer (MDG,SV), og falt. 

Matt tok opp følgende tilleggsforslag, tidligere fremmet i hovedutvalg: 

Tillegg til punkt 1.5 
• Enkeltvedtak skal alltid offentliggjøres innen 14 dager. 

Endring i punkt 7.7 
• Ordfører har fullmakt til å disponere inntil kr 20.000 fra formannskapets 

disposisjonskonto til enkelttiltak, … 

Matts forslag fikk 2 stemmer (MDG,SV), og falt. 

Matt fremmet også følgende forslag til oversendelse: 

Ordlyden “av prinsipiell karakter” skal beholdes og ikke omgjøres til “av politisk 
interesse”.  
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Nytt avsnitt/tillegg under 8.4.  
I saker der kommunedirektøren kommer til at det er juridisk mulig å gi dispensasjon i 
områder med særskilt vern, som strandsone, LNF-områder eller naturområder skal 
saken sluttbehandles i utvalg for plan- og byggesak. Klage på slike 
dispensasjonsvedtak behandles av det organ/den som har fattet vedtaket. 

Forslaget ble enstemmig vedtatt oversendt Utvalg for plan og byggesak, uten 
realitetsbehandling. 

Innstilling  

1. Kommunestyret vedtar revidert reglement for delegering og innstilling, slik dette 
framgår som vedlegg. 

2. Kommunestyret vedtar fordeling av ansvar og vedtaksmyndighet mellom 
folkevalgte organer, slik dette framgår av vedlegg datert 11.09.2024. 

3. Delegering av vedtaksmyndighet etter plan- og bygningsloven vedtas, slik dette 
fremgår av vedlegg datert 10.09.2024. 

4. Endringene gjelder fra det tidspunkt de er vedtatt. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02334-23 Heidi Kristine Syrdahl 

Rustand 

 
Behandles av Møtedato 
Eldrerådet 19.09.2024 
Ungdomsrådet 19.09.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelser 19.09.2024 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 
Kommunestyret 15.10.2024 
 

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   

 
1. Sammendrag 

Plan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 har som mål å identifisere stier, turveier, 
løyper, sykkelstier, ro- og padleleder, klatrefelt og målpunkt i Asker kommune, samt 
lage en langsiktig og bærekraftig12-års plan for å ivareta og utvikle ferdselsårene, for 
å fremme god helse og livskvalitet for alle, bolyst og reiseliv.   

Planen har til hensikt å bokstavelig talt knytte sammen kommunen fra nord til 
sør, styre ferdselen og tilrettelegge bedre for økt bruk av utfartsområdene, på 
naturens premisser, og i samarbeid med grunneiere og frivilligheten.  

Planen skal bidra til å oppnå mål i «Asker kommuneplan 2023-2030» (s 30), og 
flere temaplaner1; blant annet Temaplan for fysisk aktivitet, Idrett og friluftsliv 
2021-2033, der friluftsliv er en prioritert satsing:   

    

https://www.asker.kommune.no/om-asker-kommune/styring-og-verdier/temaplaner-for-asker-kommune/temaplan-fysisk-aktivitet/
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 1) Videreutvikle infrastruktur for gjennomgående sti/tur/sykkel- og sti-/løypenett 
som binder boligområder, skoler, friområder og nærmiljøanlegg sammen.  

 2) Stier/løyper skal være tilgjengelig innenfor 500 meter fra der folk bor.   

Asker har som mål å bli kåret til Norges beste friluftskommune innen 
planperioden. Kyststien og Asker sør prioriteres i kommunestyreperioden. 
Planen er en del av en nasjonal og regional satsing på friluftslivets ferdselsårer i 
planlegging. Kartverkets «Nasjonal database for turruter» skal oppdateres.   

Planen inneholder en langsiktig 12-årig strategi for investeringer og vedlikehold 
av turstier, sykkelruter, skiløyper, padleled og målpunkter. Anleggslisten 
koordineres med kommunens handlingsprogram, med oversikt over 
investeringer i idretts- og friluftsanlegg, og fordeling av spillemidler.  

 
2. Bakgrunn for saken 
Det er kommunen som ifølge Friluftsloven har hovedansvaret for, og rett til å 
merke og skilte ferdselsårer i utmark (kan utføres av bestemte aktører etter 
avtale). Asker kommune trenger derfor en langsiktig plan med oversikt over 
dagens status og avtaler, langsiktige resultatmål, konkrete behov for enkelte 
nyetableringer (missing links) og opprusting av friluftsanlegg som gamle stier, 
turveier, løyper og leder.    

Arbeidet er forankret i overordnede Bærekraftsmål i Asker kommuneplan 2020-
2032; som god helse og trivsel, bærekraftige byer og samfunn, og samarbeid 
for å nå målene. Det legges vekt på å utvikle et sosialt, miljømessig og 
økonomisk bærekraftig tilbud.  

Plantypen inngår i gruppen “planer i henhold til statlige plankrav” ved revidering 
av kommunens planstrategi.  Arbeidet har fulgt Miljødirektoratets veileder M-
1292/2019- Plan for friluftslivets ferdselsårer  

 
3. Saksopplysninger 

I Asker kommunes arbeid med idrett og friluftsliv, har friluftslivsanlegg, og andre 
anlegg for egenorganisert aktivitet, fått prioritet.  

Investeringer i friluftslivets ferdselsårer tilrettelegger for egenaktivitet, både for 
bredde og topp. Av forskjellige typer fysisk aktivitet som befolkningen utøver, viser 
friluftslivsaktiviteter størst grad av sosial likhet i deltakelse og er den aktiviteten flest 
bruker tid på, eller kan tenke seg å starte med når en skal i gang med fysisk 
aktivitet.   

For eksempel kan Asker kommune, dersom vi får 1000 inaktive personer i 
aldersgruppen 50-59 år til å begynne å gå 10-15 minutter hver dag, bidra til en mulig 

https://www.miljodirektoratet.no/globalassets/publikasjoner/m1292/m1292.pdf
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gevinst på 7300 «friske selvstendige leveår» (helsetapsjusterte leveår i et livsløp). 
(Helsedir.2024). Dette har stor betydning for kommunens velferdsbudsjett. I tillegg 
kommer den enkeltes positive helsegevinster, forståelse for naturverdier og bolyst. 
Satsing på gode friluftsanlegg er med på å tilrettelegge bedre for frivilligheten og vil 
kunne styrke det naturbaserte reiselivet i kommunen.   

I arbeidet med handlingsplanen har det vært gjennomført flere workshops og møter 
med grunneierrepresentanter, lag og foreninger og naturbasert reiseliv. Planen har 
vært på høring vinter/våren 2024. Orientering om arbeidet er gitt rådene, utvalg for 
Medborgerskap og utvalg for Samfunnstjenester.  

Det skal etableres rutiner for aktivt bruk av kartgrunnlaget til Friluftslivets ferdselsårer 
i annen planlegging og samarbeid på tvers av virksomhetene. Rutiner skal etableres 
for å sikre turveier/stier som er regulert til offentlig friområde.   

Det planlegges samarbeid med grunneierlag og friluftslivsorganisasjoner om 
etablering og drift av anlegg, og informasjon om Allemannsretten, plikter og hensyn 
ved ferdsel.   

 
4. Kommunedirektørens vurdering 

Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 er med på å oppfylle 
nasjonale, regionale og kommunale mål for friluftslivet som et viktig miljø- og 
folkehelsetiltak. Planen konkretiserer kommuneplanens målsetting om å videreutvikle 
infrastruktur for gjennomgående sti/tur/sykkel- og løypenett.   

Selv om mye er bra, er det et behov for å harmonisere friluftstilbudet i ulike deler av 
kommunen og til ulike målgrupper, og å bedre informasjonen om friluftslivstilbud.   

Ved å betrakte, utvikle og drifte friluftslivsanleggene på lik linje med idrettsanlegg, vil 
kommunen skape et mer systematisk, langsiktig, miljø- og økonomisk bærekraftig 
friluftslivstilbud til innbyggerne, i samarbeid med frivilligheten og 
grunneierrepresentanter.   

Kommunens satsing vil kunne nå mange og en stor bredde av innbyggere. 
Muligheten for å oppnå en god folkehelsegevinst er god, selv med moderate 
investeringer og driftskostnader. Det legges samtidig vekt på å skaffe eksterne 
midler der dette er mulig.   

Fremdriften på arbeidet vil avhenge av tilgang på frivillige, lokale forhold på stedet og 
økonomi.  

 

  
 

https://www.helsedirektoratet.no/rapporter/vunne-levear-og-helsetapsjusterte-levear-dalys-ved-fysisk-aktivitet/anvendelse-og-eksempler/anvendelse-av-resultatene-i-rapporten-pa-samfunnsniva
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5. Konklusjon 
Friluftslivets ferdselsårer brukes av en stor del av innbyggerne og besøkende i Asker 
kommune, og er viktige folkehelsetiltak. Det er derfor nødvendig å igangsette en mer 
planmessig, økonomisk og miljømessig bærekraftig tilrettelegging og vedlikehold av 
turveier, stier, skiløyper, padleleder og klatrefelt. Handlingsplan for friluftslivets 
ferdselsårer 2024-2035 er en start på dette arbeidet.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg: 

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035  
Kunnskapsgrunnlag Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 
Oppsummering av høringsuttalelser med kommunedirektørens kommentarer til 
Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 19.09.2024 sak 24/24 

Behandling 

Rådgiver Heidi Rustand innledet til saken (presentasjon). 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

 

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 19.09.2024 
sak 21/24 

Behandling 

Leder Kay Sørensen og kommunedirektørens representant Trine Groven innledet 
kort til saken. 

May Myklebust fremmet følgende forslag til nytt punkt 3: 

3. Mange skogs- og turveier har bom for å hindre biltrafikk, men disse er ofte også 
til hinder for rullestoler og barnevogner. 

Kommunedirektøren bes derfor gå i dialog med grunneiere av skogs- og 
turveier for å få bommen utformet på en slik måte at den ikke hindrer rullestoler 
og barnevogner i å komme forbi. 

 

Myklebusts forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   

3. Mange skogs- og turveier har bom for å hindre biltrafikk, men disse er ofte også 
til hinder for rullestoler og barnevogner. 

Kommunedirektøren bes derfor gå i dialog med grunneiere av skogs- og 
turveier for å få bommen utformet på en slik måte at den ikke hindrer rullestoler 
og barnevogner i å komme forbi. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 19.09.2024 sak 29/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024 67/24 
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 31/24 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet kort til saken. 

Rådgiver Heidi Rustad var til stede og svarte på spørsmål med direktør Christer Best 
Gulbrandsen.  

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024 67/24 
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 28/24 

Behandling 

Rådgiver Heidi Rustand var til stede for å svare ut spørsmål.  

 

Inger Johanne Aaby (Sp) fremmet følgende tilleggsforslag: 

Nytt vedtakspunkt:   

Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer brukes som grunnlag for idrettslag, friluftslivsorganisasjoner og andre 
frivillige organisasjoners søknader om tiltak gjennom aktivitetspotten som følges opp 
i fremtidige handlingsprogram.    

 

Kåre J. Møllerhagen (H) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av V, H og FrP:  

Der hvor det er interesse og mulighet for å benytte idrettslag eller andre frivillige 
organisasjoner skal disse gis mulighet for å rydde, drifte og vedlikeholde stier, 
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løyper, idrettsanlegg, etc som egner seg for dette og hvor kommunen har budsjettert 
med drift og vedlikehold. 

 

Jakob Wahl (A) fremmet følgende tilleggsforslag:  

Forslag til nytt punkt: 

Kommunen fortsetter å ha dialog med grunneiere om forsøksvis å etablere alternativ 
sti/vei der tidligere etablerte ferdselsårer har gått gjennom gårdstun. 

 

 

Aabys tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 

Wahls tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt.  

Møllerhagens tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Vedtak  

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   

3. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer brukes som grunnlag for idrettslag, friluftslivsorganisasjoner og 
andre frivillige organisasjoners søknader om tiltak gjennom aktivitetspotten som 
følges opp i fremtidige handlingsprogram.    

4. Der hvor det er interesse og mulighet for å benytte idrettslag eller andre frivillige 
organisasjoner skal disse gis mulighet for å rydde, drifte og vedlikeholde stier, 
løyper, idrettsanlegg, etc som egner seg for dette og hvor kommunen har 
budsjettert med drift og vedlikehold. 
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5. Kommunen fortsetter å ha dialog med grunneiere om forsøksvis å etablere 
alternativ sti/vei der tidligere etablerte ferdselsårer har gått gjennom gårdstun. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/13246-1 Ingrid Elisabeth 

Bergande 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 19.09.2024 
Eldrerådet  19.09.2024 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
Formannskapet 08.10.2024 
  
 
Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
 
 
1. Sammendrag 
I 2025 markeres Friluftslivets år både nasjonalt og lokalt. Det planlegges en 
markering i Asker der lag og foreninger og tjenesteområdene i kommunen 
arrangerer aktiviteter og arrangement lokalt. Kommunen har tatt en 
koordinerende rolle i planleggingen av året. Målgruppen er alle innbyggere i 
Asker, med spesielt fokus på barn og unge, de som har lyst til å være mer 
aktive i naturen og de som ikke kjenner friluftslivet. For å spisse arbeidet lokalt 
er fire fokusområder trukket frem.  
 
Friluftslivets år bidrar positivt inn i folkehelsearbeidet i kommunen. Å drive 
friluftsliv gir helsemessige gevinster både for den psykiske og fysiske helsen og 
kan være en utløsende faktor for å ta miljøvennlige valg. I tillegg er markeringen 
i tråd med «Temaplan for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv 2021-2033» og 
«Temaplan medborgerskap 2021-2033». 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Friluftslivets år markeres i 2025 og er et nasjonalt markeringsår for å feire alt 
friluftslivet har å by på. Året er forankret i Stortingsmelding om friluftsliv (2016) og 
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arrangeres hvert tiende år med støtte fra Miljø- og kulturdepartementet. Norsk 
Friluftsliv, fellesorganisasjonen for de 19 store frivillige friluftslivsorganisasjonene, er 
prosjekteier og prosjektleder nasjonalt. I tillegg til den nasjonale markeringen, 
markeres året lokalt i kommunene. Vi ønsker å markere året i Asker sammen med 
lag og foreninger og andre relevante aktører. De ulike tjenesteområdene i Asker 
kommune er også sentrale å ha med på markeringen av året. 

Planleggingen av året lokalt har startet. I mai i år ble det arrangert en idémyldring 
med lag og foreninger. Flere av kommunens avdelinger og virksomheter har blitt 
kontaktet og er positive til å bidra i markeringen av året. 
 

3. Saksopplysninger 
Asker kommune har et rikt friluftstilbud, med blant annet flotte skogsområder, 
kystlandskap, skiltede og merkede stier og løyper, samt lag og foreninger som tilbyr 
aktiviteter i friluft. Gjennom Friluftslivets år 2025 ønsker vi å løfte friluftslivet i Asker 
og bidra til at flere kommer seg ut og finner sin friluftsglede. 
 
Nasjonalt er det satt mål og rammer for året. De mest relevante målene for Asker er: 

• Inspirere flere til å finne veien ut i friluftslivet og senke terskelen for å delta 
• Vise friluftsmuligheter i Asker - nærfriluftsliv 
• Løfte frem lokale organisasjoner og lag som tilbyr aktiviteter 
• Dele kunnskap om grunnleggende friluftslivferdigheter, naturvennlig friluftsliv 

og allemannsretten 
 
Målgruppen for året er alle innbyggere, men spesielt:  
 

1. Barn og unge 
2. De som har lyst å være mer aktive i naturen 
3. De som ikke kjenner friluftslivet 

 
Frivilligheten sentral i markeringen 
Aktiviteter og arrangementer vil i stor grad skje gjennom lag og foreninger, samt via 
tjenestene i kommunen, der det er naturlig. Et viktig moment i markeringen er at året 
skal synliggjøre og forsterke aktiviteter som allerede eksisterer. I tillegg vi 
l kommunikasjon og informasjon ut til innbyggere via ulike kanaler være sentralt. 
Friluftslivets år gir kommunen og lag og foreninger muligheten til å danne nye 
samarbeid og kjennskaper på tvers, med synergier utover markeringsåret. 
Kommunen har tatt en koordinerende rolle i planleggingen av året. 
 
Konkrete arrangement og aktiviteter for Friluftslivets år 2025 blir utarbeidet i løpet av 
høsten 2024. Som del av aktivitetene gjennom året foreslås presentasjon av 
månedens arrangement/forening for kommunestyret. Tilsvarende ble gjort under 
Frivillighetens år 2022. 
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Friluftsliv, temaplan, folkehelse og miljø 
Friluftslivets år er med på å svare ut flere av strategiene i «Temaplan for idrett, fysisk 
aktivitet og friluftsliv 2021-2033», spesielt under innsatsområdet «Alle i aktivitet». 
Samt «Temaplan medborgerskap 2021-2033», som vektlegger en deltagende 
innbygger. 
 
Videre er Friluftslivets år en brikke i folkehelsearbeidet i kommunen. Det er godt 
dokumentert at friluftsliv bidrar til god fysisk og psykisk helse og er viktig i det 
helsefremmende arbeidet. Friluftslivsaktivitet bidrar blant annet til god livskvalitet, 
glede, personlig identitet, rekreasjon og økt fysisk aktivitet (Klima og 
Miljødepartementet, Stortingsmelding om friluftsliv, 2016). Friluftsliv er også den 
formen for fysisk aktivitet der sosiale forskjeller gjør seg minst gjeldene (Klima og 
Miljødepartementet, Stortingsmelding om friluftsliv, 2016). De positive helseeffektene 
av å drive friluftsliv viser viktigheten av å inspirere flere til å komme seg ut, både for å 
få naturopplevelser og fysisk aktivitet. I tillegg til helseeffektene skaper den enkelte 
et forhold til naturen gjennom et aktivt friluftsliv, som sett i et miljøperspektiv kan 
bidra til økt vilje til å ta miljøvennlige valg. Å være fysisk aktiv i naturen og nærmiljøet 
er også den aktiviteten hele 61 prosent av nordmenn oppgir at de ønsker å gjøre mer 
av (Klima og Miljødepartementet, Stortingsmelding om friluftsliv, 2016).   
 
Praksis sammenlignbare markeringer 
Til markering av Kulturåret 2020 ble det satt av kr 4 millioner til arrangementer og 
identitetsskaping i ny, sammenslått kommune, samt kr 500 000 ekstra til 
tilskuddsordning for identitetsskapende midler for lag og foreninger (sak 0196/20). Til 
markering av Frivillighetens år 2022 ble det satt av 1,2 millioner til markeringen, hvor 
kr 500 000 var satt av til søkbare tilskudd til aktiviteter (sak 0138/21). Med bakgrunn i 
den økonomiske situasjonen kommunen står i, vil markering av Friluftslivets år 2025 
løses innenfor eksisterende økonomiske rammer. Det gjør handlingsrommet noe mer 
begrenset enn tidligere markeringer. I samarbeid med lag og foreninger skal 
kommunen likevel markere året på en god måte.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Markeringen av Friluftslivets år 2025 i Asker er i tråd med innsatsområder og 
strategier i vedtatte temaplaner for både idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv og 
medborgerskap, samt støtter opp om folkehelsearbeidet i kommunen. Markeringen 
er en flott mulighet til å løfte frem friluftslivstilbudet i Asker og spesielt de lag og 
foreningene som tilbyr aktiviteter lokalt. Året legger til rette for at flere innbyggere 
finner sin friluftsglede og blir aktive brukere av friluftslivet. Samarbeid og møter i 
forbindelse med året kan skape nye koblinger som også kan få effekt utover 2025. 
Dette er positivt for den enkelte og samfunnet som helhet. 
 
Friluftsliv og bærekraftsdimensjonen miljø henger tett sammen og Friluftslivets år 
2025 er en god mulighet til å løfte naturvennlig friluftsliv, inkludert sporløs ferdsel, 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
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miljøvennlig transport og gjenbruk av turtøy. Også bærekraftsdimensjonen sosiale 
forhold er sentral i markeringen av året. Markeringen legger opp til å styrke 
deltakelsen i friluftsliv og spesielt blant de som trenger det mest, gjennom både 
frivilligheten, men også tjenestene i kommunen.   
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren konkluderer med at markeringen av Friluftslivets år 2025 lokalt i 
Asker er en satsing kommunen, sammen med frivilligheten og andre relevante 
aktører, bør arbeide videre med og gjennomføre i 2025. Markering av Friluftslivets år 
2025 i Asker løses innenfor eksisterende økonomiske rammer. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13246 Ingrid Elisabeth Bergande 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
  

Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 19.09.2024 sak 25/24 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Bergande innledet til saken (presentasjon).  

Lia fremmet følgende tilleggsforslag:  

Eldrerådet ønsker at det også settes søkelys på eldres behov for å komme ut i 
naturen. 

Kommunedirektørens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt.  

Lias forslag falt, mot en stemme (Lia).  

Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13246 Ingrid Elisabeth Bergande 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
  

Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 19.09.2024 
sak 22/24 

Behandling 

Leder Kay Sørensen og kommunedirektørens representant Trine Groven innledet 
kort til saken. 

May Myklebust fremmet følgende forslag: 

Saken tas til orientering med følgende kommentarer: 

• Markering av Friluftsåret 2025 i Asker skal ha høy fokus på inkludering og 
tilgjengelighet for å hindre utenforskap og ensomhet  

• Kommunen skal legge til rette for et godt samarbeid med frivillige 
organisasjoner for å utvikle gode og trygge friluftstilbud for mennesker med 
spesielle behov  

• Utlånsordningene må også ha tilstrekkelig utvalg av friluftsutstyr tilpasset barn 
og unge med funksjonsnedsettelser 

Myklebusts forslag ble enstemmig vedtatt med følgende endring. 
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Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering med følgende 
kommentarer: 

• Markering av Friluftsåret 2025 i Asker skal ha høy fokus på inkludering og 
tilgjengelighet for å hindre utenforskap og ensomhet  

• Kommunen skal legge til rette for et godt samarbeid med frivillige 
organisasjoner for å utvikle gode og trygge friluftstilbud for mennesker med 
spesielle behov  

• Utlånsordningene må også ha tilstrekkelig utvalg av friluftsutstyr tilpasset barn 
og unge med funksjonsnedsettelser 

 

 

 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13246 Ingrid Elisabeth Bergande 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
  

Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 19.09.2024 sak 30/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.  

Isak Gregers Eriksen fremmet følgende tilleggsforslag:  

Nytt punkt 2:  

2. Ungdomsrådet ønsker at skolene Folkestad, Hyggen og Solberg er sentrale i 
markeringen av friluftslivets år 2025, da disse skolene har særlig tette bånd til 
naturen og friluftslivet. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Eriksens forslag ble vedtatt mot 1 stemme (Elias B. Figenschou). 

 

Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
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2. Ungdomsrådet ønsker at skolene Folkestad, Hyggen og Solberg er sentrale i 
markeringen av friluftslivets år 2025, da disse skolene har særlig tette bånd til 
naturen og friluftslivet. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13246 Ingrid Elisabeth Bergande 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024 144/24 
  

Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 32/24 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Bergande presenterte og svarte på spørsmål. 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13246 Ingrid Elisabeth Bergande 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024 144/24 
  

Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Formannskapet har behandlet saken i møte 08.10.2024 sak 144/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/13603-1 Jan Erik Lindøe 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
Formannskapet 08.10.2024 
 

Bidrag til etablering av ny grafisk kunstdestinasjon i Trafo 
bygget 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Asker kommune bidrar med kr. 250.000 årlig i 5 år til etablering av ny 

utstillingsvirksomhet i Trafobygget med konseptet «trafo-edition». Bidraget 
forutsetter at Akershus fylkeskommune inntrer med tilsvarende støtte. 

2.  Kommunedirektøren vil fremme en ny sak om videre steds- og kulturutvikling på 
     Dikemark, herunder vilkår og rammer for Trafo Kunsthalls kommende etablering 
     her.  
 
  
1. Sammendrag 
Asker kommune ønsker å bidra til at det utvikles ny kunstformidling med 
kvalitetsgrafikk i Trafo-bygget som løfter Asker kommune og sentrum som 
besøksdestinasjon. I sum vil denne satsningen løfte Asker kommune fremover som 
destinasjon for kunst- og kulturopplevelser regionalt, nasjonalt og internasjonalt. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Saken fremmes med bakgrunn i henvendelse fra kunstner Magne Furuholmen om å 
kunne etablere et grafisk fyrtårn for grafisk kunst i Asker. Samt at Trafo kunsthall 
søker seg til en ny formidlingsarena på Dikemark. Furuholmen leier i dag lokaler i 
Trafo – bygget til sin virksomhet med atelier og grafisk verksted i det som heter Trafo 
kunstproduksjon AS. Med mulighetsrommet som nå oppstår ønsker de å overta 
kunsthallens lokaler, som de skriver «for å skape et unikt grafikk-fyrtårn i norge, midt 
i asker». 
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Trafolokalene holder høy internasjonal standard for utstillinger, og resepsjons-arealet 
er egnet som produksjonslokaler for grafikk. Magne Furuholmen har et solid nettverk 
blant kunstnere nasjonalt og internasjonalt, og er også samarbeidspartner med 
dronningens grafikk-stiftelse QSPA.  
Målet er å utvikle konseptet «trafo editions» - et unikt sted dedikert til produksjon og 
visning av kvalitets-grafikk. Det store utstillingsrommet vil bli benyttet til utstillinger 
slik det har vært med 4-5 åpne utstillinger for publikum i året. Det kuratoriske fokus 
vil ligge på grafikk i alle teknikker. Og lokalene vil være en unik arena dedikert til å 
kunne vise monumental-grafikk og også grafikk i dialog med andre kunstneriske 
teknikker. Videre vil en kunne holde faglige samlinger og eventer. Det finnes ingen 
tilsvarende arena med fokus på produksjon og visning av grafikk på dette nivå i 
Norge i dag. Det nærmeste er «grafikens hus» Sverige https://www.grafikenshus.se, 
samt at det finnes noen få andre steder i Europa og verden som løfter frem dette 
historiske håndverket og grafikken som kunstform. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Trafo-bygget, som eies av Tandberg Eiendom, ble pusset opp med tanke på være et 
sentralt formidlingssted for kunst i Asker. Når det nå blir ledige lokaler, er det viktig å 
få etablert et nytt formidlingskonsept. Med Magne Furuholmens idè og skisse til å få 
laget et grafisk fyrtårn med konseptet «trafo – edition» vil en kunne nå dette målet. Et 
offentlig bidrag til et kommersielt formål må sees i sammenheng med formål og 
transparens. Formålet må være å utvikle en åpen kunstarena og hvor grafisk kunst 
på høyt nasjonalt og internasjonalt nivå presenteres publikum i regionen gjennom 
årlige utstillings arrangement. Kommunen kan da bidra med økonomisk støtte.     
 
Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene FNs bærekraftsmål – miljø, 
økonomi og sosiale forhold.  
Utvikling av Asker sentrum som kortreist kulturdestinasjon er forankret i en rekke av 
FNs bærekraftsmål. Under henvises til enkelte av de konkrete mål og strategier som 
ligger i kommuneplanen. 
 
Samarbeid for å nå målene: 
 
Hovedmål: 

• Askersamfunnet har virkemidler, partnerskap og samarbeid på tvers som 
sikrer en bærekraftig utvikling. 
 

Delmål: 
• Frivilligheten, næringslivet, kommunen og andre aktører deltar i gjensidig 

forpliktende samarbeid for å oppnå en bærekraftig utvikling. 
 

Strategi: 
• Asker kommune skal utvikle og aktivt bruke tilskuddsordninger og andre 

virkemidler som gjør det enkelt for frivilligheten. Næringslivet og andre aktører 
deltar i gjensidig forpliktende samarbeid for å oppnå en bærekraftig utvikling. 

https://ddec1-0-en-ctp.trendmicro.com/wis/clicktime/v1/query?url=https%3a%2f%2fwww.grafikenshus.se&umid=be3e4d5e-b978-43a4-b428-ca10ae61f12c&auth=544d8fb4627f83b8b984157fd3983ce13e468037-cc7c01f76af0fceb0a56d7a09d69f8891f14ce01
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4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren anbefaler å gi bidrag til Magne Furuholmens «trafo - 
edition» prosjekt til åpne utstillinger med kr. 250.000 årlig i 5 år. Midlene tas fra 
eksisterende tilskudd kommunen gir for å støtte kunstnerisk aktivitet i Trafo 
bygget, og som er tilsvarende det kunsthallen i dag betaler i husleie. 
Kunsthallen mottar for 2024 kr. 748000 i driftstilskudd fra Asker kommune.  
 
Kommunen forutsetter at Akershus fylkeskommune vil bidra med tilsvarende 
støtte til prosjektet. Det inngås en egen avtale som sikrer at midlene benyttes til 
5 arrangementer i året i form av utstillinger og salg av grafisk og annen kunst i 
Trafo sine lokaler. Dette vil kunne skape stor oppmerksomhet nasjonalt og 
internasjonalt og bidra til Asker sentrum som en fremtidig nyskapende kultur- 
destinasjon som tiltrekker seg nasjonale og internasjonale kunstnere. 
Utstillingene skal være åpne for allmenheten. 
 
Kommunedirektøren vil fremme en ny sak om videre steds- og kulturutvikling på 
Dikemark, herunder vilkår og rammer for Trafo Kunsthalls kommende etablering 
her.  
 
 
5. Konklusjon 
Asker kommune ønsker å bidra til at det utvikles ny kunstformidling med 
kvalitetsgrafikk i Trafo-bygget og som aktualiserer sentrum som besøksdestinasjon. I 
sum vil denne satsningen løfte Asker kommune fremover som destinasjon for kunst- 
og kulturopplevelser regionalt, nasjonalt og internasjonalt. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Trafo som kunstdestionasjon epost 070524 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13603 Jan Erik Lindøe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 33/24 
2 Formannskapet 08.10.2024 145/24 
  

Bidrag til etablering av ny grafisk kunstdestinasjon i Trafo 
bygget 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 33/24 

Behandling 

Kultursjef Jan Erik Lindøe ga en kort innledning og svarte på spørsmål sammen med 
direktør Christer Best Gulbrandsen. 

Nestleder Tobias Waage Bremnes (V) fremmet forslag om å utsette saken. 

Waage Bremnes (V) forslag ble vedtatt mot 1 stemme (Nordli, R) 

Vedtak  

Saken ble utsatt. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13603 Jan Erik Lindøe 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 33/24 
2 Formannskapet 08.10.2024 145/24 
  

Bidrag til etablering av ny grafisk kunstdestinasjon i Trafo 
bygget 

Formannskapet har behandlet saken i møte 08.10.2024 sak 145/24 

Behandling 

Ordfører foreslo å utsette behandlingen av saken. Dette fikk enstemmig tilslutning. 

Vedtak  

Saken utsettes. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/12490-45 Elise Hatlø 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
 

Kulturprisen 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Utvalg for medborgerskap tildeler Asker kommunes kulturpris for 2024 til:  

------------------------- 

 
1. Sammendrag 
Det er vedtatt at Asker kommune deler ut kulturprisen årlig. Prisen behandles 
av respektive fagavdeling og politisk utvalg. Kulturavdelingen er saksbehandler 
for kulturprisen og denne behandles og vedtas av utvalg for medborgerskap. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Det har i år innkommet 37 forslag på kandidat til kulturprisen for 2024 
(se vedlegg). Kulturprisen har som formål å påskjønne og stimulere enkeltpersoner, 
institusjoner og organisasjoner til fortsatt innsats på alle kulturområder. 
 
• Kulturprisen består av et pengebeløp og et synlig symbol. 
• Kulturprisen kan gis til enkeltpersoner, institusjoner og organisasjoner som har 
• vist evne og vilje til å yte kulturinnsats utover det vanlige. 
• Prisvinneren må ha nær tilknytning til Askers kulturliv. 
• Profesjonelle kulturarbeidere og amatører har de samme muligheter til å bli 
• prisvinner. 
• Kulturprisen skal fortrinnsvis gå til en person, men kan deles likt mellom flere 
• kandidater dersom juryen finner dette ønskelig. 
 
3. Saksopplysninger 
Utdeling av kommunale ærespriser oppfattes som en anerkjennelse av innbyggernes 
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innsats og deltakelse, enten det gjelder frivillighet eller profesjonell utøvelse. 
Kommunale priser vil dermed understøtte betydningen av samfunnsengasjement og 
samarbeid. Mål nr. 17 i FNs bærekraftsmål. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren anmoder utvalg for medborgerskap å velge en kandidat som vil 
få prisen årets kulturpris. Kandidaten velges ut fra listen over de nominerte. Dette 
innebærer at Kulturavdelingen kjøper inn et kunstverk, samt overfører kr. 25 000 til 
prisvinneren.  
 
 
5. Konklusjon 
Det skal velges en kulturpriskandidat fra vedlagt nominasjonsliste. Utvalg for 
medborgerskap velger kandidat. Kulturavdelingen sørger for utdeling av pris på kr 
25000 og et kunstverk til kandidaten.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Kulturpris nominasjoner 2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/12490 Elise Hatlø 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 34/24 
  

Kulturprisen 2024 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 34/24 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) foreslo å lukke møte med hjemmel i kommunelovens 
§11-5, tredje ledd punkt b), jf. Offl. §26 andre ledd.  

Dette ble enstemmig vedtatt. 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet kort til saken. Direktør Christer Best 
Gulbrandsen og kultursjef Jan Erik Lindøe svarte på spørsmål.  

Ronnie Mag Larsen (A) tok opp at han ønsket å få vurdert sin egen habilitet. Et 
samlet utvalget vedtok at han var habil.  

Kulturprisen 2024 ble tildelt, etter votering over mulige kandidater. 

 

Vedtak  

Utvalg for medborgerskap tildeler Asker kommunes kulturpris for 2024 til: 

-------- 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/13606-1 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 24.09.2024 
Utvalg for velferd 24.09.2024 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 
Formannskapet 08.10.2024 
Kommunestyret 15.10.2024 
 

2. tertial rapport 2024 - økonomi 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1
. 

Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 
Beløp i 1000 

 

Budsjettendring 2024 
Sum Sentrale budsjettendringer 0   

6-Medborgerskap 
 

Finansiering av vedlikehold av kirkene - reduserer investering 
tilsvarende 

250 

Sum 6-Medborgerskap 250   

9-Tjenesteovergripende 
 

2. tertial - avsetning til fond avvikling stiftelser 28 128 
2. tertial - avvikling stiftelser -28 128 
2. tertial - redusert bruk av disposisjonsfond til investeringer 70 000 
2. tertial - redusert overføring til investeringer -70 000 
Bruk av disposisjonsfond -250 
Sum 9 - Tjenesteovergripende -250   
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Sum totale budsjettendringer 0 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 Budsjettkostna
d 

Budsjettinntek
t 

Utstyr indre bane Velodrom 900 
 

Salg av boligfelt på Høn F-sak 112/24 19 300 -19 300 
LED-belysning kommunale anlegg 679 -679 
Avvikling stiftelsen Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

64 764 -46 898 

Avvikling Røyken boligstiftelse F-sak 49/24 59 189 -27 033 
Eliminering av lån mellom Røyken boligstiftelse 
og Asker kommune F-sak 49/24 

15 300 -15 300 

Kirke – kirkelige investeringer -250  
Sum 159 882 -109 210 
   
Finansiering 

  

Økt merverdiavgiftskompensasjon 
 

-316 
Overtakelse lån Stiftelse Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

 
-17 866 

Overtakelse lån Røyken boligstiftelse F-sak 
49/24 

 
-32 156 

Økt bruk av lån 
 

-334 
Sum 159 882 -159 882    

Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 1000 
kr 

  

VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon 

-23 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjoner 

-17 000 
 

VAR - vann- og avløpsanlegg Slemmestad 
sentrum 

-10 000 
 

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -19 000 
 

Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad 

-6 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert bruk av disposisjonsfond 
 

70 000 
Redusert merverdiavgiftskompensasjon 

 
5 000 

Sum -75 000 75 000 
 
2. For øvrig tas 2. tertialrapport til orientering. 
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1. Sammendrag 
Virksomhetene har jobbet godt med å tilpasse driftsutgiftene, og omstillings- og 
effektiviseringstiltak er i henhold til planen som innebærer en reduksjon i 
driftsbudsjettet på 120 mill. kroner. Tjenesteområdene rapporterer om budsjettavvik 
for året på 12 mill. kroner (0,1 %). 
Den lave skatteinngangen hittil i år og det nye inntektssystemet som ble vedtatt i 
Stortinget i juni viser at Asker kommune står foran en krevende økonomisk situasjon 
i tiden som kommer. De frie inntektene, skatt og rammetilskudd, ligger 244 mill. 
kroner under budsjett. Beregninger fra Skatteetaten og KS viser et budsjettavvik for 
skatt og inntektsutjevning på mellom 200-250 mill. kroner for 2024. 

Netto finans viser et positivt budsjettavvik på 108 mill. kroner per august. 
Avkastningen fra Energifondet er 192 mill. kroner per august. Basert på vårens 
prognoser fra pensjonsleverandørene ligger det også an til at vi har en 
budsjettreserve på pensjon på 50 mill. kroner for 2024. Pensjon og finans vil 
mest sannsynlig dekke opp for en andel av årets budsjettavvik på skatt. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Kommunestyret har gjennom økonomireglementet vedtatt at 
økonomirapporteringen skal skje tertialvis. For å sikre god oppfølging av 
kommunens økonomi ble det K-sak 78/23 «Politisk årshjul for 2024» vedtatt å 
rapportere for februar, juli og oktober i tillegg til tertialrapporteringen. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Tertialrapporten er en avviksrapport på økonomi og dekker følgende tema:  
 

• Skatt og rammetilskudd  
• Finans- og gjeldsforvaltning  
• Forslag til budsjettendringer innenfor drifts- og investeringsbudsjettet 
• Status og prognose innen det enkelte tjenesteområde. Herunder: 

o Status drift for tjenesteområdene med kommentarer til prognose for 
året 

o Status for gjennomføring av omstillings- og effektiviseringstiltak 
o Status investeringsprosjekter 

• Sykefravær og årsverksutvikling 
• Verbalvedtak 
• Vedtaksrapportering 

 
Årsprognosen på tjenesteområdene viser et samlet merforbruk på 12 mill. 
kroner. Dette til tross for at det i år er innarbeidet omstillinger for 120 mill. 
kroner. Inklusiv et forventet mindreforbruk på 50 mill. kroner i pensjon viser 
tjenesteområdene en samlet årsprognose på 38 mill. kroner i mindreforbruk.  
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De frie inntektene, skatt og rammetilskudd, ligger 204 mill. kroner under budsjett 
per august. Skatteinngangen viser en økning på 2,2 prosent sammenlignet med 
samme periode i fjor. Tilsvarende for kommunene samlet er det en økning på 
3,8 prosent per juli, som er lavere enn anslått vekst i skatteinntekter i RNB 2024 
på 4,7 prosent for kommunene. Korreksjonsoppgjøret som kommer i november, 
ser ut til å slå veldig negativt ut for Asker kommune og andre kommuner med 
historisk høye eierinntekter. Dette skyldes at endringsverdier fra 
finansdepartementet ikke har klart å fange opp forskjellene mellom 
kommunene. Basert på beregninger fra Skatteetaten og KS anslår 
kommunedirektøren en skattesvikt (skatt og inntektsutjevning) på mellom 200-
250 mill. kroner.  
 
Netto finans viser et positivt budsjettavvik på 108 mill. kroner per august. 
Energifondet har per august en avkastning på 192 mill. kroner. I prosent gir 
dette en avkastning på 11,6 prosent mot budsjettert årsavkastning på 5 prosent. 
Lånerenten ligger hittil 0,1 prosentpoeng under budsjettert lånerente.  
 
Det er i Handlingsprogram 2024-2027 vedtatt et budsjett som gir et netto 
driftsresultat på 0,8 prosent. Teknisk beregningsutvalg anbefaler at kommunene 
har et netto driftsresultat på 1,75 prosent. Prognosen for 2024 er et negativt 
netto driftsresultat. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Asker kommune står i en krevende økonomisk situasjon med stor usikkerhet i tiden 
som kommer. Det viser både sviktende skatteinngang hittil i år og nytt 
inntektssystem for kommunene vedtatt av Stortinget i juni. Kommunedirektøren 
forventer en skattesvikt (skatt og inntektsutjevning) på mellom 200-250 mill. kroner 
for 2024. 
 
Variasjonene i skatteinntektene har de siste årene, som følge av statlige 
endringer i skatteregler, vært større enn hva som har vært tilfelle tidligere.  De 
siste årene har kommunen blant annet hatt merinntekter på slutten av året, som 
hovedsakelig gjaldt ekstraordinært utbytte i forbindelse med økning av 
utbytteskatten. De falt bort i 2023 og vil også utebli i 2024. 
 
I tillegg til kostnadsøkningene som påvirkes av forhold som kommunene ikke 
selv kan styre som rentenivå, inflasjon og nivå på lønnsoppgjør, er det også en 
vekst i tjenester, blant annet sosialhjelp, brukerstyrt personlig assistanse (BPA) 
og barnehage. 
 
Til tross for disse utfordringene viser rapportering fra virksomhetene at 
omstillingstiltakene for 2024 for en stor del er gjennomført. 
Omstillingsprogrammet som er igangsatt skal sikre en fremtidig økonomisk 
bærekraftig tjenesteproduksjon. Nytt inntektssystem betyr at vi fra 2025 og 
årene fremover vil få betydelig lavere inntekter, og ytterligere omstillingstiltak vil 
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bli foreslått iverksatt i tilleggsinnstillingen til handlingsprogrammet. Dette vil 
prege høsten 2024. 
 
Finansavkastningen har gitt gode resultater hittil i år. Det er usikkerhet knyttet til 
utviklingen videre, men kommunedirektøren har lagt inn en årsprognose på 100 
mill. kroner i merinntekt. 

5. Konklusjon 
Det er i Handlingsprogram 2024-2027 vedtatt et budsjett med et netto driftsresultat 
på 0,8 prosent. Prognosen for 2024 per august tilsier et negativt netto driftsresultat.  

Avkastning på finans og pensjonsreserve vil kunne dekke opp for en andel av årets 
budsjettavvik på skatt.  

Kommunen forbereder nå ytterligere kutt- og effektiviseringstiltak som følge av 
regjeringens forslag til endringer i inntektssystemet, som gir et årlig inntektstap på 
256 millioner kroner for Asker kommune. Dette er svært urovekkende, alvorlig og vil 
få store konsekvenser for velferdstilbudet til kommunens mange brukere, innbyggere 
og føre til en mer krevende arbeidssituasjon for våre ansatte.  

Det stilles store krav til økonomistyringen fremover. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

2. tertialrapport 2024 - økonomi 
Vedtaksrapportering 2.tertial 2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13606 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 46/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 29/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 35/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 34/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
6 Kommunestyret 15.10.2024  
  

2. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 24.09.2024 sak 29/24 

Behandling 

Leder Cecilie Lindgren (H) innledet kort til saken. 

Rådgiver økonomi Anne Lise Wibstad presentere saken og svare på spørsmål. 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1
. 

Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 
Beløp i 1000 

 

Budsjettendring 2024 
Sum Sentrale budsjettendringer 0   

6-Medborgerskap 
 

Finansiering av vedlikehold av kirkene - reduserer investering 
tilsvarende 

250 
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Sum 6-Medborgerskap 250   

9-Tjenesteovergripende 
 

2. tertial - avsetning til fond avvikling stiftelser 28 128 
2. tertial - avvikling stiftelser -28 128 
2. tertial - redusert bruk av disposisjonsfond til investeringer 70 000 
2. tertial - redusert overføring til investeringer -70 000 
Bruk av disposisjonsfond -250 
Sum 9 - Tjenesteovergripende -250   

Sum totale budsjettendringer 0 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 Budsjettkostna
d 

Budsjettinntek
t 

Utstyr indre bane Velodrom 900 
 

Salg av boligfelt på Høn F-sak 112/24 19 300 -19 300 
LED-belysning kommunale anlegg 679 -679 
Avvikling stiftelsen Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

64 764 -46 898 

Avvikling Røyken boligstiftelse F-sak 49/24 59 189 -27 033 
Eliminering av lån mellom Røyken boligstiftelse 
og Asker kommune F-sak 49/24 

15 300 -15 300 

Kirke – kirkelige investeringer -250  
Sum 159 882 -109 210 
   
Finansiering 

  

Økt merverdiavgiftskompensasjon 
 

-316 
Overtakelse lån Stiftelse Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

 
-17 866 

Overtakelse lån Røyken boligstiftelse F-sak 
49/24 

 
-32 156 

Økt bruk av lån 
 

-334 
Sum 159 882 -159 882    

Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 1000 
kr 

  

VAR - omlastestasjon Yggeseth 
gjenvinningsstasjon 

-23 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeseth og Follestad 
gjenvinningsstasjoner 

-17 000 
 

VAR - vann- og avløpsanlegg Slemmestad 
sentrum 

-10 000 
 

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -19 000 
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Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad 

-6 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert bruk av disposisjonsfond 
 

70 000 
Redusert merverdiavgiftskompensasjon 

 
5 000 

Sum -75 000 75 000 
 
2. For øvrig tas 2. tertialrapport til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13606 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 46/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 29/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 35/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 34/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
6 Kommunestyret 15.10.2024  
  

2. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 24.09.2024 sak 46/24 

Behandling 

Rådgiver Christine Gunnerud innledet til saken og svarte ut spørsmål (presentasjon).  

 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) fremmet følgende tilleggsforslag til vedtak på vegne av 
V, H, og Frp: 

Utvalget registrerer at Oppvekst nå har en prognose på et merforbruk på 10 
millioner, mens Velferd går i balanse. 

Sett i lys av den risikoen som presenteres for barnevernet kommende periode, og 
sett i lys av tidligere vedtak i kommunestyret i sak 25/24, og vedtak fattet i 
utvalgsmøte 27.8. i sak 0035/24, gjentar vi vår bekymring for handlingsrommet til 
barnevernet. 

Holter-Schøyens tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1
. 

Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 
Beløp i 1000 

 

Budsjettendring 2024 
Sum Sentrale budsjettendringer 0   

6-Medborgerskap 
 

Finansiering av vedlikehold av kirkene - reduserer investering 
tilsvarende 

250 

Sum 6-Medborgerskap 250   

9-Tjenesteovergripende 
 

2. tertial - avsetning til fond avvikling stiftelser 28 128 
2. tertial - avvikling stiftelser -28 128 
2. tertial - redusert bruk av disposisjonsfond til investeringer 70 000 
2. tertial - redusert overføring til investeringer -70 000 
Bruk av disposisjonsfond -250 
Sum 9 - Tjenesteovergripende -250   

Sum totale budsjettendringer 0 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 Budsjettkostna
d 

Budsjettinntek
t 

Utstyr indre bane Velodrom 900 
 

Salg av boligfelt på Høn F-sak 112/24 19 300 -19 300 
LED-belysning kommunale anlegg 679 -679 
Avvikling stiftelsen Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

64 764 -46 898 

Avvikling Røyken boligstiftelse F-sak 49/24 59 189 -27 033 
Eliminering av lån mellom Røyken boligstiftelse 
og Asker kommune F-sak 49/24 

15 300 -15 300 

Kirke – kirkelige investeringer -250  
Sum 159 882 -109 210 
   
Finansiering 

  

Økt merverdiavgiftskompensasjon 
 

-316 
Overtakelse lån Stiftelse Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

 
-17 866 

Overtakelse lån Røyken boligstiftelse F-sak 
49/24 

 
-32 156 

Økt bruk av lån 
 

-334 
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Sum 159 882 -159 882    

Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 1000 
kr 

  

VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon 

-23 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjoner 

-17 000 
 

VAR - vann- og avløpsanlegg Slemmestad 
sentrum 

-10 000 
 

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -19 000 
 

Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad 

-6 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert bruk av disposisjonsfond 
 

70 000 
Redusert merverdiavgiftskompensasjon 

 
5 000 

Sum -75 000 75 000 
2
. 

Utvalget registrerer at Oppvekst nå har en prognose på et merforbruk på 10 
millioner, mens Velferd går i balanse. 

Sett i lys av den risikoen som presenteres for barnevernet kommende periode, 
og sett i lys av tidligere vedtak i kommunestyret i sak 25/24, og vedtak fattet i 
utvalgsmøte 27.8. i sak 0035/24, gjentar vi vår bekymring for handlingsrommet til 
barnevernet. 

3
. 

For øvrig tas 2. tertialrapport til orientering. 

 
  
 

 



 

 
 

  1/1 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13606 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 46/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 29/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 35/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 34/24 
5 Formannskapet 08.10.2024 137/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024 58/24 
  

2. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 34/24 

Behandling 

Direktør Ragnar Sand Fuglum innledet til saken og svarte ut spørsmål. 

Espen Hansen Aspås (FrP) fremmet følgende alternative forslag:  

1. Saken tas til orientering. 

 

Hansen Aspås’ forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Saken tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13606 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 46/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 29/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 35/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 34/24 
5 Formannskapet 08.10.2024 137/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024 58/24 
  

2. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 35/24 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1
. 

Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 
Beløp i 1000 

 

Budsjettendring 2024 
Sum Sentrale budsjettendringer 0   

6-Medborgerskap 
 

Finansiering av vedlikehold av kirkene - reduserer investering 
tilsvarende 

250 

Sum 6-Medborgerskap 250   
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9-Tjenesteovergripende 
 

2. tertial - avsetning til fond avvikling stiftelser 28 128 
2. tertial - avvikling stiftelser -28 128 
2. tertial - redusert bruk av disposisjonsfond til investeringer 70 000 
2. tertial - redusert overføring til investeringer -70 000 
Bruk av disposisjonsfond -250 
Sum 9 - Tjenesteovergripende -250   

Sum totale budsjettendringer 0 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 Budsjettkostna
d 

Budsjettinntek
t 

Utstyr indre bane Velodrom 900 
 

Salg av boligfelt på Høn F-sak 112/24 19 300 -19 300 
LED-belysning kommunale anlegg 679 -679 
Avvikling stiftelsen Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

64 764 -46 898 

Avvikling Røyken boligstiftelse F-sak 49/24 59 189 -27 033 
Eliminering av lån mellom Røyken boligstiftelse 
og Asker kommune F-sak 49/24 

15 300 -15 300 

Kirke – kirkelige investeringer -250  
Sum 159 882 -109 210 
   
Finansiering 

  

Økt merverdiavgiftskompensasjon 
 

-316 
Overtakelse lån Stiftelse Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

 
-17 866 

Overtakelse lån Røyken boligstiftelse F-sak 
49/24 

 
-32 156 

Økt bruk av lån 
 

-334 
Sum 159 882 -159 882    

Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 1000 
kr 

  

VAR - omlastestasjon Yggeseth 
gjenvinningsstasjon 

-23 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeseth og Follestad 
gjenvinningsstasjoner 

-17 000 
 

VAR - vann- og avløpsanlegg Slemmestad 
sentrum 

-10 000 
 

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -19 000 
 

Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad 

-6 000 
 

   
Finansiering 

  



 

  3/3 

Redusert bruk av disposisjonsfond 
 

70 000 
Redusert merverdiavgiftskompensasjon 

 
5 000 

Sum -75 000 75 000 
 
2. For øvrig tas 2. tertialrapport til orientering. 

 

 

 

 



 

 
 

  1/3 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13606 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 24.09.2024 46/24 
2 Utvalg for velferd 24.09.2024 29/24 
3 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 35/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 34/24 
5 Formannskapet 08.10.2024 137/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024 58/24 
  

2. tertial rapport 2024 - økonomi 

Formannskapet har behandlet saken i møte 08.10.2024 sak 137/24 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende forslag: 

Utstyr indre bane Velodrom - 900’ - strykes. 

Matts forslag fikk 2 stemmer (MDG,SV), og falt. 

Innstillingen ble deretter enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1
. 

Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 
Beløp i 1000 

 

Budsjettendring 2024 
Sum Sentrale budsjettendringer 0   

6-Medborgerskap 
 

Finansiering av vedlikehold av kirkene - reduserer investering 
tilsvarende 

250 



 

  2/3 

Sum 6-Medborgerskap 250   

9-Tjenesteovergripende 
 

2. tertial - avsetning til fond avvikling stiftelser 28 128 
2. tertial - avvikling stiftelser -28 128 
2. tertial - redusert bruk av disposisjonsfond til investeringer 70 000 
2. tertial - redusert overføring til investeringer -70 000 
Bruk av disposisjonsfond -250 
Sum 9 - Tjenesteovergripende -250   

Sum totale budsjettendringer 0 
 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 Budsjettkostna
d 

Budsjettinntek
t 

Utstyr indre bane Velodrom 900 
 

Salg av boligfelt på Høn F-sak 112/24 19 300 -19 300 
LED-belysning kommunale anlegg 679 -679 
Avvikling stiftelsen Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

64 764 -46 898 

Avvikling Røyken boligstiftelse F-sak 49/24 59 189 -27 033 
Eliminering av lån mellom Røyken boligstiftelse 
og Asker kommune F-sak 49/24 

15 300 -15 300 

Kirke – kirkelige investeringer -250  
Sum 159 882 -109 210 
   
Finansiering 

  

Økt merverdiavgiftskompensasjon 
 

-316 
Overtakelse lån Stiftelse Risenga bo- og 
omsorgssenter F-sak 3/24 

 
-17 866 

Overtakelse lån Røyken boligstiftelse F-sak 
49/24 

 
-32 156 

Økt bruk av lån 
 

-334 
Sum 159 882 -159 882    

Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 1000 
kr 

  

VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon 

-23 000 
 

VAR - miljøtiltak Yggeset og Follestad 
gjenvinningsstasjoner 

-17 000 
 

VAR - vann- og avløpsanlegg Slemmestad 
sentrum 

-10 000 
 

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -19 000 
 



 

  3/3 

Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad 

-6 000 
 

   
Finansiering 

  

Redusert bruk av disposisjonsfond 
 

70 000 
Redusert merverdiavgiftskompensasjon 

 
5 000 

Sum -75 000 75 000 
 
2. For øvrig tas 2. tertialrapport til orientering. 
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